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PROTOKÓŁ VII 
z obrad VII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 28 kwietnia 2011 r. 
 
 
godzina rozpoczęcia - 14:00; 
godzina zakończenia – 17:18 
 
Do punktu 1 porządku 

Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący RM –Mariusz Majak – Otworzył obrady VII Sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach.  
 Stwierdził, Ŝe na stan 15 Radnych obecnych jest 14, nieobecny Radny Wiesław 
Kruszewski, więc jest wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 Przywitał wszystkich Radnych Rady Miejskiej, Pana Burmistrza Jerzego 
Marka Olecha, Pana Z-cę burmistrza Jerzego Albrewczyńskiego, kierowników 
wydziałów i pracowników Urzędu Miejskiego, dyrektorów i prezesów spółek 
komunalnych, dyrektorów szkół i przedszkoli, Radnego Powiatowego Pana 
Walentego Darczuka, Radnego Powiatowego Pana Stanisława Wudarczyka, 
Sołtysów jednocześnie składam gratulacje tym Państwa z Sołtysów, którzy zostali 
wybrani i tym, którym nie miałem jeszcze okazji złoŜyć gratulacji, witam lokalne 
media oraz wszystkich przybyłych gości na sesje Rady Miejskiej, których nie da 
wymienić się z imienia i nazwiska. 
 
� Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
� Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
� Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
� Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
� Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 
Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad sesji. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Nie zgłoszono Ŝadnych zmian do porządku obrad. 
 
Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformował, Ŝe protokół był wyłoŜony 
do wglądu w Biurze Rady. 
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Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęte. 
 
Do punktu 4 porządku 
 Informacje z bieŜącej działalności Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 
77/11). 
 
Informacja Nr 4 z bieŜącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 15 marca 2011 r. 
do 15 kwietnia 2011 r. stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Panie Burmistrzu, pozwolę sobie zapytać 
o pewne zdarzenie, które miało miejsce 24 kwietnia, mianowicie o to nieszczęście, 
które dotknęło naszych mieszkańców. O poŜar w budynku przy ulicy Rejtana, myślę, 
Ŝe wszyscy chcielibyśmy uzyskać informację o podjętych działaniach, rozmiarze strat 
i ewentualnych moŜliwościach pomocy tym państwu, których to nieszczęście 
dotknęło. Proszę panie Burmistrzu, jeśli moŜna o uzupełnienie tej informacji.   
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Tak jak zaznaczył pan przewodniczący 24 
kwietnia tj. w niedzielę w czasie świąt zdarzył się tragiczny w skutkach poŜar przy 
ulicy Rejtana. Mianowicie na strychu tego budynku został zaprószony ogień. Została 
poinformowana straŜ o tym, Ŝe takie zdarzenie ma miejsce. Bardzo sprawna, szybka 
akcja straŜaków spowodowała, Ŝe te straty są dosyć nieduŜe w porównaniu, jeśli 
moŜna tak powiedzieć, do jakichkolwiek strat, poniewaŜ uległ spaleniu tylko strych 
i dach. Ja mówiąc, będę mówił to w cudzysłowiu, poniewaŜ jest to ludzka tragedia 
i kaŜda strata spowodowana poŜarem jest ogromną stratą. Na szczęście nikomu 
z ludzi, nikomu z mieszkańców nic się nie stało, jeŜeli chodzi o mieszkania równieŜ 
większych szkód nie ma. Zostały zalane w wyniku prowadzonej akcji gaśniczej 4 
mieszkania na najwyŜszych piętrach. W dniu dzisiejszym praktycznie są one 
doprowadzone do tego, aby moŜna było w nich zamieszkiwać. Bezpośrednio  po 
przeprowadzonej akcji pod dowództwem pana brygadiera Jacka Marchlewicza 
mieszkańcy zostali wprowadzeni do domu, do mieszkań i mogli noc spędzić 
w swoich mieszkaniach. Ja nie chciałbym jednoznaczne wyrokować, co było 
bezpośrednio przyczyną powstania tego poŜaru, poniewaŜ tą sprawą zajmuje się 
nasz policja i myślę, Ŝe przyjdzie czas na to, Ŝe będą ogłoszone oficjalne wyniki, 
dlatego wstrzymam się do tego momentu. JeŜeli chodzi o pomoc, jaką ze strony 
gminy mieszkańcy tego bloku uzyskali bądź mogą jeszcze uzyskać - byłem obecny 
równieŜ osobiście i kilku pracowników Urzędu Miejskiego na miejscu zdarzenia 
takŜe bezpośrednio widzieliśmy jak to wszystko przebiegało. W poniedziałek rano 
równieŜ byliśmy z pracownikami Urzędu Miejskiego obecni na miejscu zdarzenia, 
rozmawialiśmy z mieszkańcami tego budynku oferując im pomoc. We wtorek 



 3

o godzinie 9.00 odbyło się posiedzenie Sztabu Kryzysowego, który został zwołany  
razem z panami  straŜakami i policjantami,  wówczas podjęliśmy wspólnie działania, 
które moŜemy podjąć w wyniku tego nieszczęścia. Przy pomocy pracowników 
Urzędu Miejskiego, jednostek organizacyjnych naszej gminy został uprzątnięty 
strych, zostały wyniesione na dół wszystkie rzeczy, które znajdowały się na tym 
strychu, została zdjęta blacha, która uległa spaleniu. RównieŜ udzieliliśmy pomocy 
w postaci zabezpieczenia dachu pałatkami brezentowymi oraz folią nieprzemakalną, 
aby przynajmniej w ten sposób w jak najkrótszym czasie zapobiec dalszemu 
zniszczeniu, czy zalewaniu przez ewentualny deszcz strychu i mieszkań tych 
mieszkańców. Odbyłem równieŜ spotkanie z tymi mieszkańcami we wtorek 
o godzinie 17.00 w gimnazjum i tam poczyniliśmy równieŜ pewne ustalenia. Cały 
budynek jest własnością wspólnoty mieszkaniowej, czyli jest to własność prywatna. 
Niestety budynek nie był ubezpieczony i to jest punkt dosyć nieprzychylny dla 
mieszkańców, poniewaŜ nie mogą oni występować do ubezpieczyciela o ewentualne 
odszkodowanie. JeŜeli będzie to moŜliwe rozmawiałem równieŜ z panią Skarbnik na 
temat ewentualnej pomocy, ale niestety warunki, które zastaliśmy, które zostały 
niewypełnione przez Zarząd tej wspólnoty powodują, Ŝe nie moŜemy przekazać 
z budŜetu gminy Ŝadnej kwoty na ewentualną pomoc tym pogorzelcom.  
Korzystając z okazji chciałbym serdecznie podziękować wszystkim ochotnikom, 
którzy brali udział w tej akcji, a było 6 wozów bojowych. RównieŜ tutaj ze strony 
naszych ochotników gminnych, Komendantowi gminnemu Jerzemu Wrońskiemu, 
który równieŜ z panem Jakiem Marchlewiczem nadzorowali całą akcję. Myślę, Ŝe ta 
właśnie sprawna akcja i straŜaków z Komendy Powiatowej, Państwowej StraŜy 
PoŜarnej oraz działalność ochotników spowodowała, Ŝe straty są tak małe. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – RównieŜ dołączam się do podziękowań, 
które składam na ręce obecnego tutaj Pana Komendanta Jerzego Wrońskiego. Myślę, 
Ŝe dzięki tej pomocy udało się zmniejszyć znacznie rozmiary tej klęski. Dziękuję 
równieŜ Panie burmistrzu za tą informację i myślę, Ŝe podjęte działania były takie, 
które mogły być podjęte przez organ wykonawczy. Mamy informację o tym, ze 
poszkodowani nie byli pozostawienia samym sobie, co jest bardzo waŜne. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Miłosz Łuszczyk – Panie Burmistrzu, bardzo 
proszę o uzupełnienie swojej informacji w czterech zagadnieniach.  
- Bardzo bym prosił o wyjaśnienie zasadności powołania stanowiska audytora 
wewnętrznego w Urzędzie Miejskim, jaki jest cel powołania takiego stanowiska 
i zasadność oraz co z tego będziemy mieli jako gmina?  
- Po drugie, chodzi mi o zarządzenie dotyczące stawek za wynajem świetlic 
wiejskich, chodzi mi o to jak te stawki uległy zmianie oraz czy zostanie uregulowana 
sprawa opróŜnienia szamb na niektórych świetlicach wiejskich gdyŜ z tego, co się 
zorientowałem nie ma tego wyjaśnionego.  
- Kolejna sprawa, proszę o przybliŜenie szczegółów spotkania z przedstawicielami 
gminy Przelewice i Lipiany w sprawie działalności StraŜy Międzygminnej.  
- Ostatnia sprawa, chodzi mi o przybliŜenie szczegółów i efektów spotkania 
z przedstawicielami biogazowi firmy GLOBAL INWESTYCJA. 
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Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska - Panie 
Burmistrzu, w tej informacji brakuje mi jednego punktu. Jest realizacja wniosków 
przyjętych przez Radę Miejską brakuje mi punktu, brak zrealizowanych wniosków 
przyjętych przez Radę Miejską. Taki wniosek przyjęty został na ostatniej sesji 
odnośnie programu oszczędnościowego nie ma o tym ani wspomnianego ani 
informacji do pracy komisji ani informacji, na temat, co i w jakim kierunku pan 
burmistrz się do tego ustosunkował?  
 
Radny Damian BłaŜejewski - Ja prosiłbym o rozszerzenie tego punktu, zmiana 
zarządzenia o wykonaniu zaleceń pokontrolnych Wojewódzkiego Urzędu Ochrony 
Zabytków. Czego dotyczyła ta zmiana?   
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Odpowiem moŜe na pytania pana radnego 
Miłosza Łuszczyka.  
- Odnośnie wydania zarządzenia o ogłoszeniu konkursu na wybór audytora, wynika 
to z ustawy i musi to być w kaŜdym jednym urzędzie.  
- JeŜeli chodzi o świetlice wiejskie o ceny i wywóz szamba. Ceny, które zostały 
państwu przedstawione wynikają z rozmów i konsultacji z Sołtysami, którzy 
proponowali pewne kwoty i stawki, natomiast postaraliśmy się je ujednolicić, co do 
wielkości, jakości danego obiektu tak, Ŝeby obiekty były porównywalne i równieŜ 
porównywalne były kwoty. Dzisiaj na spotkaniu z Sołtysami wynikł ten problem, 
który pan poruszył mianowicie wywóz szamba. Zarządzenie wprowadzające stawki 
odnośnie korzystania ze świetlic wiejskich zostanie właśnie uzupełnione, co do 
wywozu szamba, bo to jest problem, który mam umknął przy tworzeniu tego 
dokumentu i zostanie to uzupełnione.  
- JeŜeli chodzi o spotkanie z przedstawicielami biogazowi z Barlinka to jest firma 
GLOBAL, to było kurtuazyjne pierwsze spotkanie. Firma ta sondowała czy gmina 
jest zainteresowana budową nowej biogazowi. Nie było mowy o Ŝadnych 
szczegółach, jednak ta firma jest zainteresowana budową biogazowi i z naszej strony, 
ze strony gminy zostanie przedstawiona jej pewna propozycja lub kilka propozycji 
lokalowych, jeŜeli takie będziemy mieli i przygotujemy i wówczas jesteśmy 
w kontakcie, w momencie, kiedy jak najszybciej przygotujemy taką propozycję 
terenową to wówczas przedstawiciele tej firmy przyjadą do Pyrzyc i będą 
rozmawiali na temat juŜ bardziej szczegółowo.  
- Pytał pan o spotkanie przedstawicieli trzech gmin, które utworzyły StraŜ 
Międzygminną, mianowicie o przedstawicieli Przelewic, Lipian, Pyrzyc w sprawie 
dalszego funkcjonowania StraŜy Międzygminnej. Rozmawialiśmy z wójtami, 
z Wójtem Przelewic i z Burmistrzem Lipian o ewentualnej zmianie kwoty 
dofinansowania ze strony tych dwóch gmin, poniewaŜ obecna wysokość takiego 
dofinansowania jest niewystarczająca do funkcjonowania StaŜy Międzygminnej. To 
był jedyny problem, który został poruszony i będziemy jeszcze na ten temat 
dyskutowali, będziemy juŜ podejmowali konkretne decyzje, poniewaŜ propozycje 
z naszej strony zostały przedstawione, Wójt i Burmistrz ma się tylko wypowiedzieć 
czy ewentualnie akceptują naszą przedstawioną propozycję.  
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- Pani radna Piotrowska pytała o braku w przedstawionej informacji zrealizowanych 
bądź niezrealizowanych wniosków podjętych przez szanownych państwa, przez 
Radę Miejską, zostanie to uzupełnione w następnej informacji.  
- JeŜeli chodzi o zabytki o zarządzenie wprowadzające nowe kierunki, jeŜeli chodzi 
o remonty, odnowę istniejących zabytków na terenie naszej gminy poproszę pana 
kierownika Janusza Kaźmierczaka o udzielenie odpowiedzi.  
 
Kierownik wydziału EKSiZ - Janusz Kaźmierczak - Krótko mówiąc, zarządzenie to 
przesuwa terminy wykonania zaleceń konserwatorskich, jakie gmina otrzymała 
w związku z utrzymaniem murów, wałów tego obiektu zabytkowego, poniewaŜ nie 
wywiązaliśmy się z terminów wcześniejszych, była konieczność przesunięcia na 
następne terminy, granicznym terminem jest przyszły rok i tego dotyczyło to 
zarządzenie. Powtórzę, zaleceń konserwatora zabytków sprawy dotyczące murów 
obronnych po kontroli, po wizytacji trzeba było to zarządzenie podjąć, aby nadać 
nowy bieg pewnym sprawom.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – JeŜeli chodzi jeszcze o ten ostatni punkt, 
który pan Kierownik wyjaśniał powiem państwu tylko tyle, Ŝe w chwili obecnej 
został złoŜony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie remontów 
naszych murów.  
 
Do punktu 5 porządku 
 Informacja kwartalna Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Miejskiej od dnia 1 grudnia 
2011 r. do 31 marca 2011 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 6 porządku 
 Ochrona środowiska i działania gminy na rzecz poprawy jej 
stanu (Druk Nr 60/11). 

 
Informacja stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii- opinia stanowi zał. Nr 10 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 7 porządku 
 Informacja na temat realizacji „Programu współpracy w 2010 r. 
Gminy Pyrzyce z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego 
w ramach środków otrzymanych z budŜetu Gminy Pyrzyce”(Druk 
61/11). 
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Informacja stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - opinia stanowi zał. Nr 12 do protokołu 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi zał. Nr 13 

do protokołu 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Ja 
odnośnie tej informacji mam tylko tyle do powiedzenia, Ŝe na temat tego co jest tu 
wpisane w całej tej informacji to czytamy w statutach stowarzyszeniu, moŜemy 
przeczytać w konkursach, które są na stronach. Przytaczanie uchwały Rady Miejskiej 
z 2009 roku sześciu zasad, któremu przyświeca ta zasada to ja akurat 
spodziewałabym się tego, Ŝeby informacja mówiła o tym, jaka rzeczywiście jest 
relacja pomiędzy Urzędem Gminy, a stowarzyszeniami, a nie wypisywanie celów 
jakie mają stowarzyszenia ze statutów, które stowarzyszenia złoŜone zostały. Jest 
informacja tylko o tych stowarzyszeniach, które pozyskały pieniądze w ramach 
zadań publicznych wyszczególnione, ale tak naprawdę wiedza pana Burmistrza czy 
pracowników gminy na temat działań stowarzyszeń wynikająca z tej informacji jest 
Ŝadna, bo to, co tutaj czytamy to są statuty wszystkich innych stowarzyszeń. Taka 
jest moja opinia i ja proponuję, Ŝeby przy przygotowaniu opinii przez cały rok 
obserwując działanie stowarzyszeń za rok 2011, była to rzeczywista informacja na 
temat współpracy gminy jak pracownicy gminy i gmina, bo nawet tutaj w tej 
zasadzie, która jest przytoczona o zasadzie partnerstwa, mówi się o uczestnictwie 
w rozeznawaniu i definiowaniu problemów, jakie istnieją na terenach, w których te 
stowarzyszenia działają. Tego teŜ nie ma, dlatego prosiłabym, Ŝeby taka informacja 
była przede wszystkim szczegółowa i pełna.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Chciałbym tu podkreślić, zaznaczyć, Ŝe 
informacja ta dotyczy roku 2010, czyli roku juŜ minionego i w Ŝaden sposób nie 
zgadzam się z panią radną ze stwierdzeniem, Ŝe wiedza Burmistrza w tym temacie 
jest Ŝadna. Zaprzeczam temu zdecydowanie, wiedza Burmistrza akurat w tej 
dziedzinie uwaŜam jest bardzo duŜa i chcieliśmy państwu w tej informacji 
przedstawić równieŜ cele, jakie mają poszczególne stowarzyszenia, bo uwaŜam, Ŝe 
bardzo mocno wiąŜe się to z zakresem działania poszczególnych stowarzyszeń. 
Zgadzam się natomiast z panią radną, co do tego, Ŝe w następnej informacji będą 
pokazane problemy, które bezpośrednio dotyczą tych stowarzyszeń i chciałabym 
pokazać równieŜ zasady współpracy między Urzędem Miejskim w Pyrzycach 
a zarządami tych stowarzyszeń. To będzie w następnej informacji pokazane a to 
tylko i wyłącznie, dlatego Ŝe będzie to dotyczyło obecnej kadencji. Natomiast nie 
chciałem oceniać poprzedniego funkcjonowania a przede wszystkim zasad 
funkcjonowania, które miały miejsce w poprzedniej kadencji.  
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - Dariusz 
Jagiełło -  Akurat w tym temacie obradowała komisja oświaty i dlatego chciałbym 
powiedzieć kilka zdań. Wiele lat uczestniczę w tej działalności, jako działacz, trener, 
jako radny i muszę powiedzieć, Ŝe z pełną odpowiedzialnością w tym temacie przy 
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tak trudnej sytuacji gminy w poprzednich kadencjach, jak równieŜ w tej  Burmistrz 
i jego ludzie przyglądają się sprawie sportu i te pieniądze, które są wydawane, 
pewnie Ŝe w niektórych gminach są duŜo większe, ale na wielkość i moŜliwości 
naszej gminy są to pieniądze, które pozwalają nam działać. Fakt, Ŝe tych 
stowarzyszeń jest bardzo duŜo i nie raz mówiliśmy, Ŝe gdyby było mniej ludzi 
w naszej gminie, które chcą pracować z dziećmi, z młodzieŜą to moŜe Tym 
pozostałym byłoby łatwiej, ale przecieŜ nie o to chodzi. Chodzi o to, Ŝeby jak 
największą grupę młodzieŜy, dzieci objąć swoim działaniem, pracą z nimi i wydaje 
mi się, Ŝe ta odpowiedzialność jest takim dobrym ujęciem tego, jak w poprzednich 
kadencjach i w obecnej pracują urzędnicy, Burmistrz nad sprawami związanymi ze 
sportem. Na komisji oświaty były głosy, radna Tołoczko mówiła, Ŝe jeśli chodzi o tą 
kulturę moŜna byłoby troszkę większe, bo według nas świetna praca, wielu 
instruktorów, którzy zajmują się tematami kultury, ale niestety, tak jest na ile moŜna, 
na ile wystarczy. To jest taki mój głos popierający to, Ŝe jednak w tym wszystkim 
potrafimy się znaleźć. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 8 porządku 
 Ocena realizacji Gminnego Programu opieki nad zabytkami na 
lata 2007 - 2010 (Druk Nr 62/11). 
 
Informacja stanowi zał. Nr 14 do protokołu 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - opinia stanowi zał. Nr 15 do protokołu 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi zał. Nr 16 do 
protokołu 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - Ryszard Grzesiak – Zgodnie z zapisem, jaki 
został w opinii komisji budŜetu umieszczony chciałbym w tym temacie zabrać kilka 
słów. Takim moŜna by rzec stałym punktem i zatroskanie wielki wyraŜał 
w poprzedniej kadencji kolega Gryczka Mirosław to był jego „konik” i rzeczywiście 
robił wszystko, Ŝeby w tym kierunku moŜna było coś zmienić, niestety nie udało się. 
Chciałbym, Ŝeby obecna władza spróbowała znaleźć jakieś rozwiązanie, bo jeśli 
będziemy tylko o tym mówić, tylko będziemy te mury znakować i odpowiednio 
opisywać, co oczywiście jest obowiązkiem, ale uwaŜam Ŝe naleŜy coś zrobić Ŝeby tą 
sytuację naprawdę bardzo trudną poprawić. Zdaje sobie sprawę z tego, Ŝe fundusze 
gminy są takie, jakie są, nie mniej jednak w tym kierunku muszą pójść jakieś 
konkretne decyzje. Z racji tej, Ŝe mam przyjemność siedzieć teŜ na tym miejscu, 
spróbuję tą pałeczkę trzymać i będę starał się monitorować ten temat i prosić pana 
Burmistrza o to, Ŝeby jednak to zatroskanie nie tylko było słowne, ale równieŜ 
fizyczne.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Wszyscy mamy duŜą troskę, jeśli chodzi 
o nasze zabytki i myślę, Ŝe z takich wstępnych działań, rozmów, jakie toczyliśmy na 
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komisjach czy gdzieś w kuluarach, kierunek, jaki organ wykonawczy widzi 
w renowacji zabytków, w działaniach na rzecz konserwacji zabytków jest dobry. 
Dobry w tym sensie, Ŝe Burmistrz chce stopniowo w miarę moŜliwości konserwować 
nasze zabytki, remontować częściami w miarę moŜliwości budŜetowych. Oczywiście 
objęcie remontem całych murów, nie mówię o innych zabytkach, wymagałoby takich 
nakładów, Ŝe trudno nawet dyskutować na ten temat, nie jesteśmy w stanie ich 
oszacować. W związku z powyŜszym myślę, Ŝe ten kierunek działania jest dobry. 
Z resztą w latach 90-tych były takie prace prowadzone przez pana Wacława 
Kowalskiego ja teŜ jako radny o tym wspominałem i myślę, Ŝe to było coś, poniewaŜ 
nie było moŜliwości kompleksowo objąć murów remontem, ale jednak coś się działo. 
Natomiast przez ostatnich chyba dziesięć lat albo i więcej nie działo się w tej sprawie 
nic. Ciągle mówiono, Ŝe nie jest to tylko sprawa gminy Pyrzyce, ale równieŜ 
Ministra, natomiast to mówienie Ŝadnych efektów nie przynosiło. Troszkę dłuŜej 
wypowiedziałem się w tym temacie, ale myślę, Ŝe warto na ten temat rozmawiać 
i warto informować naszych mieszkańców, jakie są wstępne zamiary organu 
wykonawczego w przedmiocie konserwacji zabytków, a w szczególności murów 
obronnych.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu i w budŜecie Gminy 
na 2011 rok (Druk Nr 84/11).  
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 17 do protokołu 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - opinia stanowi zał. Nr 18 do protokołu 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi zał. Nr 19 do 
protokołu 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi zał. Nr 20 do protokołu 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - Ryszard Grzesiak – Proszę uzasadnić dwie 
decyzje: zmniejszenie wydatków w Dziale 926 Rozdziale 92605 celem przesunięcia 
do Działu 926 Rozdziału 92601 kwoty 33.700 zł. 
 
Skarbnik Gminy - Danuta Bartków – Na Komisji BudŜetu wyjaśniałam, czego 
dotyczy zmiana. W związku z przejęciem przez OSiR boiska Orlik – inwestycji 
zakończonej w roku 2009 administrowanej przez Gminę w roku ubiegłym, 
zaplanowane pieniądze na ten cel równieŜ w Urzędzie gminy, a poniewaŜ całość 
administracji przeniesiona jest do Ośrodka, więc zmniejszamy w rozdziale 92605 
kwotę 24.700 zł na wynagrodzenia, zakup materiałów, zakup energii i zakup usług 
pozostałych. Największą pozycją jest zakup energii, woda, ciepło i światło. 
Natomiast w Urzędzie Miejskim zostawiamy kwotę 9.000 zł na wynagrodzenia, jest 
to wynagrodzenie dla animatorów sportu. Razem to da 24.700 zł OSiR i 9.000 zł 
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Urząd Miejskie, jest to nowo utworzony rozdział dla obiektów sportowych tylko dla 
Orlika. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budŜetu i w budŜecie Gminy na 2011 rok (Druk Nr 84/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VII/55/11 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.  
 
Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z działalności Pyrzyckiego Domu Kultury oraz zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego Pyrzyckiego Domu Kultury za rok 2010 
(Druk Nr  78/11).   

 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 22 do protokołu 

 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - opinia stanowi zał. Nr 23 do protokołu 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi zał. Nr 24 do 
protokołu 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - Ryszard Grzesiak - Chciałbym 
pogratulować pani dyrektor. Widzę, Ŝe mamy właściwą osobę na właściwym 
stanowisku, oby piastowała tą funkcję jak najdłuŜej, a nie tylko na czas zawarcia 
umowy, ale i dłuŜej, poniewaŜ jak widać wypracowała nawet zysk, co jest 
rzeczywiście wielkim sukcesem. Korzystając z obecności pani dyrektor chciałbym się 
dowiedzieć, czy te zobowiązania na 31 grudnia, które mimo, Ŝe nie są wymagalnymi, 
bo z tej kwoty tylko wymagalna kwota jest 7.193 złote, czy to nie jest tak, Ŝe one 
w jakimś stopniu, a to jest kwota prawie 76.000 zł, zaburzą budŜet w roku 2011? Czy 
to jest normalnie bezpieczna kwota? Oczywiście pamiętam o tym, Ŝe z chwilą, gdy 
będzie budynek przejęty w 100%, bo takiej wiedzy nie mam to myślę, Ŝe pan 
Burmistrz będzie o jakichś środkach myślał, a Wysoka Rada, jeśli będzie to właściwe 
uzasadnienie, do tego się przychyli. Chciałbym uzyskać taką informację czy te 
zobowiązania zeszłoroczne nie zakłócą bieŜącej na dzień dzisiejszy działalności 
finansowej firmy? 
 
Dyrektor Pyrzyckiego Domu Kultury – Anna Łuszczyk -  Na dzień 31 grudnia 2010 
roku zobowiązania Pyrzyckiego Domu Kultury wynosiły 75. 776,53 zł. Zobowiązania 
wymagalne jest to kwota nieco ponad 7.000 zł. Nie wiem czy Państwo radni mają 
wiedzę, z czego ona wynika, więc moŜe ja powiem. Ta kwota wynika z kosztów 
sądowych, sprawy sądowej, którą Geotermia Pyrzyce skierowała przeciwko 
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Pyrzyckiemu Domu Kultury z tytułu niezapłaconych faktur za energię cieplną. Jeśli 
chodzi o pytanie pana przewodniczącego, myślę, Ŝe nie zaburzy ona w większym 
stopniu działalności Pyrzyckiego Domu Kultury na dzień dzisiejszy przy stanie 
lokalowym, który w tej chwili ma Pyrzycki Dom Kultury. Na dzień 28 kwietnia z tej 
kwoty zobowiązań niewymagalnych zostało 4.000 zł na 31 grudnia. Zobowiązania te 
wynikają z wynagrodzeń, ZUS-ów, podatków i Geotermii.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - Ryszard Grzesiak – Mam pytanie do pana 
Burmistrza. W jakimś tam stopniu jesteśmy udziałowcem Geotermii Pyrzyce, co się 
stało, Ŝe doszło do takiej sytuacji, Ŝe jednostka gminna idzie do sądu i jeszcze jakieś 
koszty ponosi, to chyba nie jest dobre rozwiązanie. 
 
Dyrektor Pyrzyckiego Domu Kultury – Anna Łuszczyk - Nie bardzo wiem jak 
odpowiedzieć, bo teŜ tak uwaŜam, Ŝe sprawa nie powinna zostać skierowana do 
sądu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - Ryszard Grzesiak – Ja podobnie uwaŜam jak 
pani dyrektor, Ŝe to nie jest pani kwestia, podobną sytuację miałem u siebie w firmie 
i tu starosta się w to włączył, i udało się temu zaniechać, więc uwaŜam, Ŝe jest to, co 
by nie mówić w gestii Burmistrza. UwaŜam panie Burmistrzu, Ŝe scedowanie tej 
odpowiedzi na panią dyrektor to jest nieprawidłowe. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Zdaje się, Ŝe dotyczy to zobowiązań 
powstałych w 2010 roku. Oczywiście myślę, Ŝe na przyszłość trzeba starać się 
zapobiegać takim sytuacjom, gdzie między spółką gminną, czy jednostką gminną, 
jedną a drugą dochodzi do postępowania sądowego i trzeba ponosić koszty. Trzeba 
szukać rozwiązań takich, które doprowadzą do ugody. Stało się tak a nie inaczej, 
trzeba nad tym ubolewać i na przyszłość panie Burmistrzu trzeba podejmować takie 
działania, Ŝeby sytuacji takich nie było. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Odpowiem panu przewodniczącemu  
w ten sposób, chociaŜ nigdy nie chciałem odpowiadać w ten sposób, ale 
sprowokował Pan swoim pytaniem moją odpowiedź. PoniewaŜ pewien czas mojego 
urzędowania juŜ minął i nie chcę się oglądać do tyłu, co było juŜ kiedyś chcę patrzeć 
do przodu w przyszłość. Mam nadzieję, Ŝe będzie to przyszłość bardziej 
optymistyczna. Te zobowiązania powstały nie za mojej kadencji, więc ja nie mogę  
w jakiś sposób odpowiadać na to, a śmiem twierdzić, Ŝe za mojej kadencji spraw 
sądowych nie będzie, poniewaŜ tak jak Pan zaznaczył, jesteśmy współudziałowcami 
spółki Geotermia i myślę, Ŝe na drodze negocjacji, rozmów, porozumień będziemy 
rozstrzygali te problemy i niepotrzebne nam jest chodzenie do sądu. W takich 
sprawach myślę, Ŝe jesteśmy w stanie z panem prezesem Kulikiem takie sprawy 
załatwiać między firmami, które mają udział gminy. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Pyrzyckiego Domu Kultury oraz 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Pyrzyckiego Domu Kultury za 
rok 2010 (Druk Nr 78/11).   
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VII/56/11 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.  
 
Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości połoŜonych 
w obrębie Brzesko gmina Pyrzyce (Druk Nr 59/11).   

 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 26 do protokołu 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi zał. Nr 27 do protokołu 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - Ryszard Grzesiak – Mam propozycję, 
uwaŜam, Ŝe kiedyś to było praktykowane i się sprawdza, dotyczy to nieruchomości. 
Tymi sprawami mogą być zainteresowani równieŜ nasi mieszkańcy, Ŝeby w kilku 
słowach powiedzieć, czego to dotyczy, Ŝeby to nie było anonimowe a my 
przegłosujemy, bo praktycznie osoba, która ogląda nas w tej chwili w telewizji nie 
będzie wiedziała o co chodzi.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – UwaŜam, Ŝe jest to bardzo cenna sugestia 
z Pana strony i od następnego projektu uchwały tak się to będzie działo, tak to 
będziemy czynili.  
 
p.o. Kierownik Wydziału Nieruchomości i Rolnictwa – Teresa Kordaczuk – 
Sprawa dotyczy pana Bieńkowskiego, która była wcześniej rozpatrywana teŜ na Sesji 
Rady Miejskiej. Odbyło się spotkanie z panem Bieńkowskim i Ślesickim w dniu 22 
kwietnia, w którym uczestniczyłam osobiście i pan Burmistrz i jesteśmy na dobrej 
drodze, Ŝeby sprawę z panem Ślesickim i Bieńkowskim załatwić polubownie. W tej 
chwili sprawa wygląda w ten sposób, Ŝe dokonano czynności związanych  
z wyznaczeniem granic działki, o którą toczył się spór i to było w tym samym dniu 
kiedy odbyło się to spotkanie. Myślę, Ŝe to spotkanie zostało przeprowadzone  
w dobrej i miłej atmosferze. Było zrozumienie zarówno ze strony gminy jak i drugiej 
strony czyli pana Bieńkowskiego  i Ślesickiego. Umówiliśmy się, Ŝe o kaŜdym kroku 
w sprawie pan Bieńkowski będzie informowany na bieŜąco. Ja ze swojej strony  
z resztą przy aprobacie pana Burmistrza ustaliliśmy tylko, Ŝe jeśli będziemy mogli 
przyspieszyć termin załatwienia tej sprawy, a to co leŜy po naszej stronie, 
przyspieszyć termin dokonania wyceny nieruchomości to zrobimy to. Panowie 
Ślesicki i Bieńkowski zostali poinformowani o ewentualnym terminie zakończenia 
sprawy, wskazaliśmy równieŜ na sprawy związane z procedurą przy sprzedaŜy 
nieruchomości, z resztą uczestniczył w tym spotkaniu teŜ radca prawny, tak Ŝe 
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myślę, Ŝe sprawa pana Bieńkowskiego zostanie w najbliŜszym czasie pozytywnie 
załatwiona i temat juŜ nie wróci w tak negatywnym świetle tak jak to miało miejsce 
wcześniej.   
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ta sprawa związana jest ze skargą, którą 
rozpatrywała równieŜ Komisja Rewizyjna, która wnioskowała, Ŝeby tą sprawę 
doprowadzić do końca, Ŝeby w sposób polubowny załatwić.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zamiany nieruchomości połoŜonych w obrębie Brzesko gmina Pyrzyce 
(Druk Nr  59/11).   
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VII/57/11 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.  

 
Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 335 obr.9 (p. ElŜbieta Gołofit)(Druk Nr 63/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. nr 30 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Takich bliźniaczych projektów uchwał 
mamy tutaj ponad 10, nie celowe chyba jest wprowadzanie zagadnienia do kaŜdego 
projektu uchwały myślę, Ŝe tutaj wystarczy jedno takie wprowadzenie ogólne, które 
da nam pełen obraz a następnie przejdziemy w sposób jak najbardziej sprawny do 
glosowania tych projektów uchwał. Na prośbę Pana Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Miłosza Łuszczyka punkt 12 i 15 potraktujemy odrębnie, natomiast 
pozostałe punkty ze wspólnym wprowadzeniem.  
 
p.o. Kierownik Wydz. Nieruchomościami i Rolnictwa - Teresa Kordaczuk – 
W punkcie 12 i 15 są to umowy najmu, dla których jest konieczna zgoda Rady 
Miejskiej na przedłuŜenie na następny okres, dlatego Ŝe ogólnie mówiąc generalnie 
są to umowy z poprzedniego okresu kontynuowane nawet do 2000, 2001 roku, 
poniewaŜ pan burmistrz miał tutaj legitymację na kolejne 3 lata, czyli łącznie na 6 lat, 
natomiast ten okres uŜytkowania jest dłuŜszy, stąd jest taka potrzeba przedłuŜenia 
na kolejny okres. Generalnie to są właśnie takie przypadki.  
JeŜeli chodzi o punkt 12 jest to równieŜ wniosek o przedłuŜenie umowy najmu dla 
działki nr 272, jest to na takiej samej zasadzie jak te umowy, o których mówiłam 
wcześniej. Przy ul. Stargardzkiej podobnie wniosek o przedłuŜenie umowy najmu na 
kolejne 3 lata, działka jest uŜytkowana od 2001 roku, czyli minął okres 6 lat i stąd jest 
konieczna zgoda na przedłuŜenie umowy i tak jest w przypadku kaŜdej działki.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Miłosz Łuszczyk - To nie jest tak, Ŝe się 
czepiam odnośnie tych projektów uchwał, tylko jest dla mnie pewna 
niezrozumiałość, niekonsekwencja w uzasadnieniu do tych uchwał. Pozwolę sobie 
zacytować uzasadnienie: „umowa została zawarta na okres 3 lat, zakończyła się  
w roku ubiegłym i działka nr 335 jest objęta Planem Zagospodarowania 
Przestrzennego Miasta Pyrzyce, dla w/w terenu plan ustala docelową likwidację 
istniejących pawilonów handlowych, tymczasowych garaŜy i budynków 
gospodarczych oraz zakaz ich modernizacji, adaptacji i rozbudowy. Mając na 
uwadze dotychczasowe przeznaczenie działki nr 335, zasadnym jest, by była ona 
racjonalnie uŜytkowana do czasu jej zagospodarowania zgodne z zapisami planu.” 
Mamy plan, który przewiduje likwidację tych wszystkich garaŜy, po czym drąŜymy 
dalej temat i postępujemy wbrew planom. Wcześniej juŜ rozmawiałem z Panem 
Burmistrzem i na początku odpowiedź była dla mnie satysfakcjonująca, ale tak myślę 
czy jeŜeli przedłuŜymy tym osobom moŜliwość korzystania z tych obiektów to czy 
później nie będzie problemu, Ŝe te osoby nie będą chciały poddać się procedurze 
rozwiązania tej umowy, czy nie będzie tak, Ŝe umowa będzie zawarta, będą 
odwołania do sądu. Znam oględnie przepisy prawa i zapisy umów, i wiem 
doskonale, Ŝe jeŜeli umowa jest zawarta na czas nieokreślony lub określony jest 
przewidziany termin wypowiedzenia to z reguły ta umowa jest rozwiązana, ale Ŝycie 
pokazuje swoje, ktoś poczynił inwestycję i później domaga się zwrotu poniesionych 
kosztów. Chcę po prostu ustrzec się przed tym, Ŝe jak będziemy realizowali pewne 
plany, które burmistrz nam przedstawi do zagospodarowanie tego tereny, Ŝe nagle 
będzie problem w postaci tego, Ŝe ktoś będzie się nam sprzeciwiał.  
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Jest to bardzo zasadne pytanie, poniewaŜ na 
ten teren, na tą działkę istnieje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego  
i faktycznie jest tam inna funkcja niŜ np. posadowienie garaŜy, jednak to ostatnie 
zdanie, które Pan Radny przeczytał dla mnie jest bardzo racjonalne, Ŝe mając na 
uwadze dotychczasowe przeznaczenie działki zasadnym jest by była ona racjonalnie 
wykorzystywana do czasu realizacji tego planu, nie chcemy, Ŝeby ta działka leŜała 
odłogiem, Ŝeby na niej się nic nie działo, dlatego do momentu uruchomienia 
realizacji tego planu zagospodarowania przestrzennego jednak chcemy, Ŝeby jeszcze 
trochę tych dochodów z dzierŜawy działek do budŜetu gminy wpływało. Natomiast 
teŜ dziękuję za to zatroskanie ewentualnym rozwiązaniem umowy, ale precyzyjne 
zapisy w treści umowy powodują pewne wzajemne zaleŜności od 
wydzierŜawiającego i od dzierŜawcy i jestem przekonany, Ŝe zapisy tej umowy, 
którą ewentualnie po zatwierdzeniu tego projektu uchwały przez Państwa, 
zawrzemy będą precyzyjne i będzie jasno określone, co wolno dzierŜawcy a co 
wolno wydzierŜawiającemu i myślę, Ŝe nie będzie tutaj problemów z ewentualnym 
wcześniejszym rozwiązaniem umowy.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Rozumiem, Ŝe kaŜda umowa ma określony 
termin wypowiedzenia i dzięki temu moŜliwe jest wypowiedzenie nawet w jednym 
czasie wszystkich umów najmu na poszczególne części tej nieruchomości.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.  
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Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 335 obr.9 
(p. ElŜbieta Gołofit) (Druk Nr 63/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 2 
Uchwała Nr VII/58/11 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.  
 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 572 obr.10 (p. Tomasz Pukalski) (Druk nr 64/11). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 33 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Kompleks garaŜy przy ulicy Ciepłowniczej 
jest bardzo dobrym kompleksem do tego celu i chciałbym podkreślić, Ŝe 
przedłuŜenie dzierŜaw pod garaŜe jest zasadne w tym momencie, poniewaŜ tam nic  
innego nie przewidujemy, Ŝeby było budowane, nie ma tam miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego i niech te kompleksy garaŜy na ulicy 
Ciepłowniczej funkcjonują tak jak dotychczas.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 572 obr.10 
(p. Tomasz Pukalski) (Druk nr 64/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/59/11 stanowi zał. Nr 34 do protokołu.  
 
Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 572 obr.10 (p. Kazimierz Słoń) (Druk Nr 65/11). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 36 do protokołu.  
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
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Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 572 obr.10 
(p. Kazimierz Słoń) (Druk Nr 65/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/60/11 stanowi zał. Nr 37 do protokołu.  
 
Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 335 obr. 9 (p. Andrzej Świetliński) (Druk Nr 66/11).  
  
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 39 do protokołu.  
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 335 obr. 9 
(p. Andrzej Świetliński) (Druk Nr 66/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 
Uchwała Nr VII/61/11 stanowi zał. Nr 40 do protokołu.  
 
Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 47/4 obr. 8 (p. Kazimierz Trzaskawka) (Druk Nr 67/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 42 do protokołu.  
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 47/4 obr. 8 
(p. Kazimierz Trzaskawka) (Druk Nr 67/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 
Uchwała Nr VII/62/11 stanowi zał. Nr 43 do protokołu.  
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Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 572 obr. 10 (p. Andrzej Sosnowski) (Druk Nr 68/11). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 45 do protokołu.  
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący RM- Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 572 obr. 10 
(p. Andrzej Sosnowski) (Druk Nr 68/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/63/11 stanowi zał. Nr 46 do protokołu.  
 
Do punktu 18 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 572 obr. 10 (p. Józef Kubaj) (Druk Nr 69/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 48 do protokołu.  
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący RM- Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 572 obr. 10 
(p. Józef Kubaj) (Druk Nr 69/11).  

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/64/11 stanowi zał. Nr 49 do protokołu.  
 
Do punktu 19 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 572 obr.10 (p. Mirosław Okrasa) (Druk Nr 70/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 50 do protokołu.  
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 51 do protokołu.  
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Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący RM- Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 572 obr.10 
(p. Mirosław Okrasa) (Druk Nr 70/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/65/11 stanowi zał. Nr 52 do protokołu.  
 
Do punktu 20 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 572 obr.10 (p. Zbigniew Czajkowski) (Druk Nr  71/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 

 
 Opinie stałych Komisji Rady: 

 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 54 do protokołu.  
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący RM- Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 572 obr.10 
(p. Zbigniew Czajkowski) (Druk Nr  71/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/66/11 stanowi zał. Nr 55 do protokołu.  
 
Do punktu 21 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na 
część działki nr 572 obr.10 (p. Edward Łopyta) (Druk Nr 72/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 56 do protokołu. 

  
Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 57 do protokołu.  
 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący RM- Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia umowy najmu nieruchomości na część działki nr 572 obr.10 
(p. Edward Łopyta) (Druk Nr 72/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/67/11 stanowi zał. Nr 58 do protokołu.  
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      Przewodniczący RM- Mariusz Majak - Ogłosił przerwę. 
 
       Przerwa od godz. 15.19 do godz. 15.36: 

       Po przerwie.  
Stan Radnych na sali: 14; 

 
Do punktu 22 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/ 235 /08 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 czerwca 2008 r. w sprawie określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 81/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 59 do protokołu 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 60 do protokołu.  
 
p.o. Kierownik Wydz. Nieruchomościami i Rolnictwa - Teresa Kordaczuk – 
Uchwała z 2008 roku o zasadach gospodarowania nieruchomościami stanowiących 
własność gminy nie dawała moŜliwości sprzedaŜy mieszkań komunalnych 
znajdujących się w szkołach i przedszkolach. Z uwagi na to, Ŝe jest coraz większe 
zainteresowanie zakupem tych mieszkań stąd jest ten projekt uchwały, który daje 
moŜliwość sprzedaŜy tych mieszkań i to jest w zasadzie tylko ta zmiana do uchwały 
wcześniejszej, poniewaŜ poprzednia wyłączała taką moŜliwość natomiast nowa 
uchwała daje nam moŜliwości rozszerzenia sprzedaŜy tych mieszkań, które znajdują 
się w szkołach i przedszkolach.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Jakim zasobem dysponujemy, ile to jest 
mieszkań?  
 
p.o. Kierownik Wydz. Nieruchomościami i Rolnictwa - Teresa Kordaczuk - Jest to 
około 10 mieszkań.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/ 235 /08 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 
26 czerwca 2008 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 81/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 13, przeciw – 1, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/68/11 stanowi zał. Nr 61 do protokołu.  
 
Do punktu 23 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXVI/557/10 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 3 sierpnia 2010 r. w sprawie sprzedaŜy 
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nieruchomości niezabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 
40/6 połoŜona w obrębie geodezyjnym nr 7 miasta Pyrzyce przy ulicy Adama 
Mickiewicza (Druk Nr 82/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 62 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 63 do protokołu.  
 
p.o. Kierownik Wydz. Nieruchomościami i Rolnictwa - Teresa Kordaczuk - Ten 
projekt uchwały jest to typowy zabieg kosmetyczny. Chodzi o to, Ŝe w momencie 
podejmowania uchwały w 2010 roku trwały jeszcze prace geodezyjne, w tym 
przypadku te róŜnice są nieduŜe, zamiast powierzchnia 0,3020 ha wpisane było 0,14 
ha i jest to tylko i wyłącznie zabieg kosmetyczny.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały Nr LXVI/557/10 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 3 
sierpnia 2010 r. w sprawie sprzedaŜy nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 
 w ewidencji gruntów jako działka nr 40/6 połoŜona w obrębie geodezyjnym nr 7 
miasta Pyrzyce przy ulicy Adama Mickiewicza (Druk Nr 82/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/69/11 stanowi zał. Nr 64 do protokołu.  
 
Do punktu 24 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie (zmiany uchwały Nr LXVI/559/10 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 3 sierpnia 2010 r. w sprawie sprzedaŜy 
nieruchomości niezabudowanych oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki 
nr 40/7, nr 40/8, nr 40/10, nr 40/11 połoŜonych w obrębie geodezyjnym nr 7 miasta 
Pyrzyce przy ulicy Adama Mickiewicza Druk Nr 83/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 65 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 66 do protokołu.  
 
p.o. Kierownik Wydz. Nieruchomościami i Rolnictwa - Teresa Kordaczuk - 
Sytuacja jest analogiczna jak przy poprzednim projekcie uchwały, teŜ jest to tylko 
i wyłącznie zabieg kosmetyczny spowodowały tym, Ŝe prace geodezyjne zakończyły 
się juŜ po podjęciu uchwały.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.  
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Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie (zmiany uchwały Nr LXVI/559/10 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 3 
sierpnia 2010 r. w sprawie sprzedaŜy nieruchomości niezabudowanych oznaczonych 
w ewidencji gruntów jako działki nr 40/7, nr 40/8, nr 40/10, nr 40/11 połoŜonych w 
obrębie geodezyjnym nr 7 miasta Pyrzyce przy ulicy Adama Mickiewicza Druk Nr 
83/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/70/11 stanowi zał. Nr 67 do protokołu.  
 
Do punktu 25 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia części ulicy Dworcowej i ulicy 
Tadeusza Rejtana kategorii drogi gminnej (Druk Nr 75/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 68 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 69 do protokołu.  
 
Kierownik wydz. Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska - Grzegorz 
Grzejszczak - Gmina zamierza sprzedać część ulicy Rejtana i ulicy Dworcowej, jest 
to powierzchnia 34 m2 pod budowę sklepu, dyskontu „Biedronka” i brakuje 
fragmentu działki pod zadaszenie i schody tego sklepu i temu słuŜy ta uchwała,  
Ŝeby odsprzedać działkę będącą w pasie drogowym naleŜy pozbawić ją kategorii 
gminnej i ta uchwała ma właśnie to na celu.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Ten projekt uchwały opiniowany był przez 
Zarząd Powiatu Pyrzyckiego, który równieŜ pozytywnie ustosunkował się do 
projektu, nie ma Ŝadnych przeszkód, w związku powyŜszym moŜna przyjąć ten 
projekt uchwały.   
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie pozbawienia części ulicy Dworcowej  i ulicy Tadeusza Rejtana kategorii 
drogi gminnej (Druk Nr 75/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 12, przeciw – 2, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/71/11 stanowi zał. Nr 70 do protokołu.  
 
Do punktu 26 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia części drogi gminnej  
w Nieborowie kategorii drogi gminnej (Druk Nr 76/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 71 do protokołu. 
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Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. nr 72 do protokołu.  
 
Kierownik wydz. Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska - Grzegorz 
Grzejszczak - Podobnie jak z ulicą Dworcowa tak i w Nieborowie gmina Pyrzyce  
w ramach zobowiązania wobec państwa Sondej, z którymi podpisała porozumienie 
jest zobowiązana przekazać fragment drogi w Nieborowie a część tego odcinka takŜe 
planuje przeznaczyć na sprzedaŜ i aby to uczynić musi drogę gminną pozbawić 
kategorii drogi i właśnie ta uchwała temu słuŜy.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Ponownie projekt uchwały opiniowany 
był przez Zarząd Powiatu Pyrzyckiego, który pozytywnie ustosunkował do tego 
zagadnienia.  
 
Nie wniesiona więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie pozbawienia części drogi gminnej w Nieborowie kategorii drogi 
gminnej(Druk Nr 76/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 4 
Uchwała Nr VII/72/11 stanowi zał. Nr 73 do protokołu.  
 
Do punktu 27 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia głównych kierunków pracy  
i sposoby realizacji zadań Rady Miejskiej w Pyrzycach na okres kadencji 2010 – 
2014 (Druk Nr 74/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 74 do protokołu. 
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1) K. BudŜetu stanowi zał. Nr 75 do protokołu,  

   2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych stanowi zał. Nr 76 do     
      protokołu, 
   3) K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 77 do protokołu.  

 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Główne kierunki pracy i sposobu realizacji 
zadań Rady Miejskiej na okres kadencji jest to wymóg wprowadzania takiej uchwały, 
takiego planu działań kadencyjnego, który jest zapisany w statucie. Zawsze po 
wyborach nowa rada musi taki zarys, bardzo ogólny kierunków działania, swoich 
zamiarów musi taki projekt uchwały, taki plan wprowadzić. W związku  
z powyŜszym przedłoŜyłem taki projekt uchwały, mieliście państwo radni 
moŜliwość uwag do projektu uchwały do planu powiedzmy tego kadencyjnego. 
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Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii - Małgorzata Piotrowska - Komisja 
wnioskuje o wprowadzenie w temacie działania w sferze budŜetu i gospodarki 
punktu 8 o treści „coroczna analiza realizacji funduszu sołeckiego”. 
 
Nie wniesiona więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Rolnictwa i Ekologii o wprowadzenie w temacie: działania w sferze budŜetu  
i gospodarki dopisujemy punkt 8 o treści „coroczna analiza realizacji funduszu 
sołeckiego”. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia głównych kierunków pracy i sposoby realizacji zadań Rady 
Miejskiej w Pyrzycach na okres kadencji 2010 – 2014 (Druk Nr 74/11) wraz 
z przyjętym wnioskiem.  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0; 
Uchwała Nr VII/73/11 stanowi zał. Nr 78 do protokołu 
 
Do punktu 28 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet radnych 
(Druk Nr 73/11).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 79 do protokołu. 
 

 Opinie stałych Komisji Rady: 
 1)K. BudŜetu stanowi zał. Nr 80 do protokołu.  
    2)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 81 do protokołu.  

   3) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych stanowi zał. Nr 82 do  
      protokołu. 

 
Przewodniczący RM - Mariusz Majak – Projekt uchwały powstał w związku  
z zaleceniami Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, który wykazał 
pewną niekonsekwencję czy nieścisłość i dotyczy to sytuacji, kiedy radnemu 
potrącana jest dieta, a radny pomimo tego, Ŝe nie uczestniczy w obradach komisji czy 
sesji wykonuje mandat radnego. Ściśle chodzi o sytuację, która miała miejsce  
w poprzedniej kadencji, jeden z przedstawicieli Rady Miejskiej radny był w podróŜy 
słuŜbowej podczas obrad sesji i komisji, i potrącono mu dietę. W związku z tymi 
zaleceniami pokontrolnymi uchwała w sprawie zasad otrzymywania i wysokości 
diet radnych została uzupełniona tylko o jeden punkt, który brzmi: ”W związku  
z delegacją słuŜbową w celu wykonywania obowiązków radnego nie potrąca się diety”.  
 



 23

Nie wniesiona więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak- Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet radnych (Druk Nr 73/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/74/11 stanowi zał. Nr 83 do protokołu.  
 
Do punktu 29 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Sołtys”(Druk Nr  
80/11).  
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 84 do protokołu 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii - Małgorzata Piotrowska – Chodzi 
o panią Iwonę Skawińska, która przez 16 lat , 4 kadencje była Sołtysem sołectwa 
StróŜewo i regulamin dopuszcza takie odznaczenie, taki tytuł po przebytych 3  
pełnych kadencjach, więc tutaj jest to spełnione. Zasługi wypisywałam  
w uzasadnieniu do samego wniosku. Jeśli chodzi o panią Iwonę, znamy jej 
działalność, najprawdopodobniej mieszkańcy teŜ znają działania pani Sołtys Iwony, 
koledzy i koleŜanki Sołtysi teŜ potwierdzą, niemniej jednak proszę o przegłosowanie, 
ale tutaj chyba nie ma wątpliwości, bo w zasadzie większości rady podpisała się pod 
samym wnioskiem, wszyscy wyraŜamy opinię pozytywną myślę nawet personalnie 
na temat nadania tego tytułu. 
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Stosujemy tutaj taką praktykę, Ŝe 
wnioskodawca wprowadza w zagadnienie, dlatego prosiłem panią przewodniczącą  
o kilka słów. Wniosek w sprawie wszczęcia procedury do podjęcia uchwały i do 
uhonorowania pani Iwony Skawińskiej złoŜyła grupa radnych, natomiast sam 
projekt uchwały był przygotowany przez komisję Rolnictwa, dlatego prosiłem panią 
przewodniczącą o wprowadzenie. Komisja Rolnictwa zajmowała się szczegółowo 
tym zagadnieniem i myślę, Ŝe Ŝadnych wątpliwości nie ma, wszyscy znamy panią 
Iwonę, doskonale wiemy kim jest, kim była jako Sołtys dla swojej miejscowości. 
Myślę, Ŝe radni wiedzą, co zostało za jej kadencji w StróŜowie wykonane i nie trzeba 
tutaj w tej chwili nikogo przekonywać do tego, Ŝe to wyróŜnienie jest jak najbardziej 
zasadne. JeŜeli ten projekt uchwały zostanie przyjęty to oczywiście nastąpi dalsza 
część, zgodnie ze statutem. Dalsza część przewiduje uroczyste uhonorowanie panią 
Sołtys tym tytułem ”honorowego sołtysa”, co oczywiście zorganizujemy 
i przeprowadzimy na najbliŜszej sesji Rady Miejskiej.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
sprawie nadania tytułu „Honorowy Sołtys” (Druk Nr  80/11).  
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 14; za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr VII/75/11 stanowi zał. Nr 85 do protokołu.  
 
Do punktu 30 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi pana Wiesława 
Kraszewskiego na uchwałę Rady Miejskiej w Pyrzycach Nr VI/54/11 z dnia 31 
marca 2011r. w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego (Druk Nr 
79/11).  
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 86 do protokołu 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

 1)K. BudŜetu stanowi zał. Nr 87 do protokołu.  
    2)K. Rolnictwa i Ekologii stanowi zał. Nr 88 do protokołu.  

   3) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych stanowi zał. Nr 89 do      
protokołu. 

 
Wyszła Radna Joanna Kołatkiewicz  godz. 16:02; 

Stan Radnych na sali – 13: 
 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Tu wnioskodawcą jest przewodniczący 
Rady Miejskiej, ale jeŜeli moŜna prosiłbym pana Mecenasa o wprowadzenie w ten 
temat myślę, Ŝe pan Mecenas zrobi to lepiej, jest przygotowany merytorycznie do 
tego zagadnienia.  
 
Radca prawny - Karol Kłosowski -  Przedmiotowy projekt uchwały jest kontynuacją 
pewnego procesu, który Rada Miejska w Pyrzycach rozpoczęła na ostatniej sesji, na 
której podjęła uchwałę stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu pana radnego 
Kruszewskiego. Pan radny złoŜył zgodnie z przysługującymi mu uprawnieniami 
skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z uwagi na fakt, iŜ Rada uwaŜa, 
Ŝe skarga jest niezasadna z przyczyn proceduralnych oraz techniczno – prawnych 
konieczne jest podjęcie przedmiotowej uchwały w treści jak w projekcie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Zastanawiałem się czy zabrać głos, 
poniewaŜ pani przewodnicząca komisji rolnictwa powiedziała, Ŝe niektórzy radni 
mają wątpliwości to ja bym chętnie wysłuchał, jakie to są wątpliwości, jeŜeli chodzi 
o uchwałę, którą podjęliśmy. JeŜeli jest ktoś na tyle śmiały i chciałby się 
wypowiedzieć, bo nie musi, ja mam tylko prośbę. 
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - To jest trudna uchwała dla radnych, bo 
kaŜdy radny Ŝe tak powiem solidaryzuje się z drugim. Chciałby być moŜe 
współpracować z kolegą Wiesławem, natomiast tak jak juŜ rozmawialiśmy na 
poprzedniej sesji przy wygaszaniu tego mandatu. Twarde prawo, lecz prawo, tu nic 
nie moŜemy zrobić, tak się złoŜyło. Troszkę nie zgadzamy się z tymi zapisami  
w ustawie o samorządzie gminnym, bo nie widzimy tutaj podstaw do podejrzewania 
jakiejś korupcji, bo mówi się, Ŝe to są zapisy korupcyjne. Człowiek dzierŜawił działkę 
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gminną przez kilkanaście lat przed tym jak stał się radnym. Stał się radnym i dalej 
dzierŜawił tą działkę gminną. Gdyby ta dzierŜawa nastąpiła od momentu, gdy stał 
się radnym to moŜna by podejrzewać o jakieś ewentualnie nieczyste sprawy, 
natomiast w takiej sytuacji, jest jak jest, dlatego być moŜe są te wątpliwości.  
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – 
Chciałabym wyjaśnić koledze Ryszardowi, Ŝe ja byłam za przyjęciem projektu 
uchwały. Nie miałam Ŝadnych wątpliwości, jako przewodnicząca referuje wynik 
głosowania w komisji. 
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak- Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nieuwzględnienia skargi pana Wiesława Kraszewskiego na uchwałę Rady 
Miejskiej w Pyrzycach Nr VI/54/11 z dnia 31 marca 2011r. w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego (Druk Nr 79/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 13; za - 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 4 
Uchwała Nr VII/76/11 stanowi zał. Nr 90 do protokołu.  
 
Do punktu 31 porządku 
 Interpelacje i zapytania radnych na piśmie oraz oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetu - Marian Osękowski - Mam 3 zapytania: 

1) Mieszkańcy ulicy Jana Pawła II od hali sportowej w kierunku ul. 
Niepodległości, jest tam chodnik, który jest krótko mówiąc wykruszony 
 i w trakcie przebudowy ul. Jana Pawła II sugerowali, Ŝeby te płytki, które są 
dobre przełoŜyć, on się wykruszył, kiedy pada deszcz stoi woda. To jest 
kawałek wjazdu po tej hali sportowej, taki naroŜnik tego, byłem tam 
sprawdzić i widziałem faktycznie jest wykruszony i wystarczy tylko te płytki, 
które zostały z przebudowy ul. Jan Pawła II uzupełnić tam i byłoby dobrze.  

2) Następna sprawa - park „Złotej Rybki”, który w miarę dobrze funkcjonuje, 
jest ładnie i tam dzieją się 2 sprawy, na które mieszkańcy mnie uczulają, 
zostały tam posadzone dęby, bardzo ładnie się przyjęły i ileś lat 
funkcjonowały i rosły a pasące się krowy łańcuchem jedne drzewo wywaliły, 
drugie ma obdartą w koło korę i prawdopodobnie ten dąb uschnie 
i mieszkańcy mówią, Ŝe nie jest to w porządku.  

3) Kolejna sprawa dotyczy teŜ parku „Złotej Rybki”, co prawda tu chciałem 
podziękować, jak pan Burmistrz pozwoli, pani Danusi Marciniak, bo nie 
czekałem do sesji wcześniej przeszedłem. Ktoś sobie znowu pozwolił ukraść 
od lampy to zabezpieczenie, w którym są bezpieczniki, które znajdowały się 
na zewnątrz i w kaŜdej chwili dziecko przechodzące jakby dotknęło tych 
bezpieczników mogłaby być tragedia. Byłem w wydziale pani Danusia to 
zabezpieczyła w miarę moŜliwości, za co dziękuję i prosiłbym  
o zabezpieczenie tego.   

 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Pierwsze pytanie, jakie zadał pan radny 
Osękowski dotyczyło chodnika przy ul, Jana Pawła II, faktycznie ten chodnik jest 
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bardzo mocno zniszczony. Nie będę się tłumaczył, Ŝe jest to droga powiatowa 
natychmiast jutro spotkam się z panem Starostą i postaram się ten problem 
rozwiązać, bo dotyczy on naszych mieszkańców, nas i jest to nasz problem. To nie 
jest duŜy odcinek drogi nawet gdyby trzeba było go przełoŜyć w zamian za materiał, 
którym ewentualnie Starostwo dysponuje to spróbuje wspólnie to uczynić.  

Ad. 2 Park „Złotej Rybki”, faktycznie w dniu dzisiejszym został złapany na 
gorącym uczynku sprawca, który dokuje tego zniszczenia. Pan kierownik Janusz 
Kaźmierczak był tam obecny i mało co nie został pobity. Wiemy, kto to robi i ten 
teren za rzeką i teŜ między rzeką a wałami, między rzeką a dzwonnicą kościoła 
teŜ ten teren jest niszczony i ubolewamy nad tym, Ŝe zostały zniszczone te młode, 
złociste dęby. Mamy sprawcę i poczynimy wszelkie starania zgodnie z prawem.  
Ad. 3 Dziękuję za zwrócenie uwagi i szybką reakcję pani Marciniak, teŜ 
zabezpieczymy to w odpowiedni sposób jak tylko będzie to moŜliwe.  
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Miłosz Łuszczyk - Nie mam nowych 
interpelacji tylko pragnę wrócić do interpelacji, które złoŜyłem na poprzedniej sesji, 
poniewaŜ odpowiedzi otrzymałem na piśmie, za co dziękuję, ale sprawa wydaję mi 
się dość waŜna i zapewne mieszkańcy, którzy nas słuchają i oglądają chcieliby 
usłyszeć odpowiedzi na moje interpelacje poprzez ich odczytanie, ewentualnie 
uzupełnienie ich przez pana Burmistrza, chodzi mi o interpelację dotyczącą reformy 
oświaty i inwentaryzowania urządzeń melioracyjnych i lokalnych podtopień. Bardzo 
proszę pana Przewodniczącego o odczytanie tych odpowiedzi ewentualnie o 
uzupełnienie ich przez pana Burmistrza lub jego pracowników, jeŜeli zaistniały 
nowe okoliczności.  

 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Odczytał odpowiedzi na interpelacje 
radnego Miłosza Łuszczyka zadane na poprzedniej sesji Rady Miejskiej.  

 
Interpelacją dotycząca urządzeń melioracyjnych i lokalnych podtopień stanowi 
załącznik Nr 91 do wyciągu.  

 
Interpelacja dotycząca reformy oświaty stanowi załącznik nr 92 do wyciągu.  

 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Ta odpowiedź jest z 7 kwietnia 2011 roku 
w związku z czym samo ciśnie się na usta pytanie czy te działania zostały wykonane, 
czy program został zaprezentowany Radzie Oświatowej i czy przedstawiony został 
do zaopiniowania przedstawicielom związków zawodowych, bo pierwsza czynność 
miała być wykonana do 7 kwietnia, druga natomiast do 15 kwietnia. 

 
Zastępca Burmistrza - Jerzy Albrewczyński - Tak, program został przedstawiony, 
do końca kwietnia czekamy na zaopiniowanie tego programu przez Radę 
Oświatową, a przedstawienie tego związkom zawodowym dopiero po uzyskaniu tej 
opinii. 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii - Małgorzata Piotrowska - W naszej 
Gminie istnieje problem nie zawartych umów na wywóz nieczystości. Nie ma 
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wypracowanych do tej pory przez Pana narzędzi do rozwiązania tego problemu, 
egzekwowania regulaminu czystości i taki problem równieŜ zgłoszony został na 
zebraniu wiejskim w śabowie. Pana odpowiedź brzmiała: cytuję” Ja nie chcę o tym 
problemie słyszeć, to jest Wasz problem. To nie jest mój problem jako Burmistrza Gminy. (…) 
Uporządkujcie sobie sami gospodarkę śmieciową. Ja mam dość wysyłania straŜników 
miejskich, chodzenia po domach i sprawdzania czy macie państwo podpisaną umowę czy nie. 
(…) JeŜeli nie umiecie państwo Ŝyć w cywilizowanym świecie, to będziecie Ŝyli w tych 
śmieciach, które sobie gotujecie(…). I taką samą odpowiedź prezentuję we wszystkich 
miejscowościach Gminy”. Nie zgadzam się z taką postawą Pana wobec problemu, 
która przez pryzmat tej wypowiedzi jest niejako przyzwoleniem na samowolę 
śmieciową i uznaniem bezkarności w łamaniu tego regulaminu. Przytaczając art.6 
pkt.3 Ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach, który mówi: 
             W przypadku gdy właściciele nieruchomości nie udokumentują korzystania z usług 
 gminnych jednostek organizacyjnych lub podmiotów posiadających zezwolenie, 
           o którym mowa w art. 7, obowiązek usuwania i unieszkodliwiania odpadów 
 komunalnych przejmuje gmina, pobierając od tych właścicieli nieruchomości opłaty. 

1) Pytam, czy jest Pan w stanie odnieść się do treści ustawy, czy jest Pan w stanie 
zająć się tym tematem i czy będzie pan szukał sposobu na rozwiązanie 
problemu  dzikich  wysypisk w całej Gminie nie tylko w śabowie? 

2) Od roku 2004 do roku 2010 funkcjonowało porozumienie pomiędzy Gminą 
Pyrzyce a PSS Społem na korzystanie z pomieszczenia PSS na działalność 
Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej a dokładnie na prowadzenie 
magazynu Ŝywności przez to charytatywne stowarzyszenie. Koszt, jaki 
ponosiła Gmina to wysokość umorzonego podatku na kwotę około 9.000 
rocznie. W roku 2009 PKPS wydał Ŝywność na kwotę w zaokrągleniu 44.000 
zł, a juŜ w 2010 na kwotę 84.000 zł to było około 30 ton Ŝywności dla 
potrzebujących mieszkańców Gminy Pyrzyce. Z tej formy pomocy korzystało 
równieŜ 6 świetlic wiejskich, a więc dzieci wiejskie uczęszczające na zajęcia  
w tych świetlicach. Pan Burmistrz odstąpił od tego sprawdzającego się przez 7 
lat rozwiązania, nie proponując innego, nie wskazując nowego magazynu czy 
pomysłu na wsparcie najuboŜszych. Pytam, czy tym ludziom, dla których ta 
organizacja była nadzieją na przetrwanie, była szansą na przygotowanie 
posiłku głodnym dzieciom, powie Pan równieŜ, Ŝe ich sytuacja to ich problem 
i Ŝe im Pan nie pomoŜe? Wiedząc, iŜ generowany koszt tego rozwiązania jest 
niewspółmierny z korzyściami, jakie niesie za sobą ta forma pomocy? 

3) Zgodnie z Procedurą naboru pracowników na pozostałe stanowiska 
urzędnicze w naszej Gminie w rozdz. VIII pkt.2 czytamy: Informację o wyniku 
naboru upowszechnia się w Biuletynie Informacji Publicznej w  terminie 14 dni od 
dnia zatrudnienia wybranego kandydata albo zakończenia procedury naboru, w 
przypadku, gdy w jego wyniku nie doszło do zatrudnienia Ŝadnego kandydata. 
Zapytam: jak wyglądał tryb zgłaszania wakatu, i po co był ogłoszony konkurs 
na samodzielne urzędnicze stanowisko ds. współpracy z zagranicą i promocji 
Gminy oraz ogłoszony na BIP w dniu 15 marca, skoro takiego pracownika Pan 
nie miał zamiaru zatrudniać i nie jest zatrudniony do dziś w ustalonym 
procedurą czasie?  
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4) Kolejny raz pytam o konkurs na dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji  
i Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej? Na poprzedniej sesji odpowiedź brzmiała:  
w następnym tygodniu zostanie przygotowany. Jaka odpowiedź będzie 
dzisiaj, bo od tamtej odpowiedzi minął miesiąc? 

Interpelacje i zapytania złoŜone na piśmie stanowią załącznik Nr 93 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Odpowiem na pierwszą interpelację. Zdaję 
sobie sprawę, Ŝe łatwo jest wyłowić z toku całej wypowiedzi pewne słowa, zdania, 
stwierdzenia, które później moŜna bardzo łatwo ubrać w całość i przedstawić tak jak 
się chce tylko i wyłącznie. Szkoda, Ŝe Pani nie przytoczyła całej mojej wypowiedzi, 
poniewaŜ to z niej wynikał sens mojego postępowania, które będę stosował. Jako 
całość była to wypowiedź w zupełnie innym sensie i w innym stylu. Na pewno będę 
realizował ustawę, którą Pani przytacza, na pewno StraŜnicy StraŜy Międzygminnej 
będą sprawdzali czy mieszkańcy mają podpisane umowy na dzierŜawy pojemników 
na śmieci w tej chwili od Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego. Była Pani 
równieŜ obecna na dzisiejszym spotkaniu z Sołtysami, gdzie padły moje 
stwierdzenia zupełnie inne niŜ Pani tutaj przytacza tak, Ŝe zdziwiony jestem trochę 
formą i wybranymi zdaniami z kontekstu całej mojej wypowiedzi. Pragnę 
poinformować Państwa, Ŝe moja wypowiedź na spotkaniu wiejskim w śabowie na 
temat właśnie polityki śmieciowej Gminy trwała, co najmniej 20 minut. Tak, Ŝe 
zupełnie inny był kontekst mojej wypowiedzi. Co do problemu śmieciowego, jestem 
przeraŜony tym problemem jaki występuje nie tylko w naszej Gminie, ale myślę, Ŝe 
równieŜ na terenie całego kraju i nie tylko, bo widziałem róŜne rzeczy, róŜne sprawy, 
jak wygląda w tej chwili problem śmieciowy. Korzystając z okazji chciałbym 
jednocześnie zaapelować do wszystkich mieszkańców Gminy, aby wzięli sobie do 
serca ten problem, który narasta. Ten problem ciągle się pojawia i musimy z nim 
walczyć i będziemy to czynili. Zdaję sobie sprawę, Ŝe najłatwiej jest pójść, wyrzucić 
do przydroŜnego rowu bądź w pobliskie krzaki torbę ze śmieciami, ale czy to na tym 
polega? Podejmiemy z wydziałem z pracownikami Urzędu Miejskiego w Pyrzycach  
i nie tylko z pracownikami naszego urzędu wszelkie działania edukacyjne mające na 
celu wyeliminowanie bądź chociaŜby ukrócenie tego procederu. JuŜ dzisiaj 
zwracałem się do państwa Sołtysów, aby mogli przeprowadzić akcje  
w poszczególnych swoich miejscowościach. Apeluję raz jeszcze do wszystkich 
mieszkańców zwróćcie Państwo na to uwagę, aby nie wyrzucać tych śmieci celowo 
do tak zwanego przydroŜnego rowu, poniewaŜ stan finansów gminy jest  
w opłakanym stanie, jest tragiczny i w momencie, kiedy musiałbym jeszcze 
wyasygnować, czy prosić szanowną Radę o przesunięcie środków na wywóz tych 
nieprzewidzianych śmieci to byłoby to dla mnie bardzo trudne i byłoby prawie 
nierealne do zrealizowania. Dlatego pewne rzeczy zaczniemy od edukacji naszego 
społeczeństwa. Rozmawiałem równieŜ z panem Prezesem Pyrzyckiego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego i równieŜ ten problem będziemy starali się wspólnie 
rozwiązać, moŜe w inny sposób trochę niŜ do tej pory funkcjonuje. Myślę, Ŝe 
wypracujemy taki system, sposób na to, aby jednak nasi mieszkańcy nie wyrzucali 
tych śmieci na zewnątrz. Apeluję w tym miejscu, aby naprawdę zwrócić uwagę, Ŝeby 
nie przechodzić obok tego problemu obojętnie, poniewaŜ jest to bardzo waŜny 
problem w tej chwili wymagający, jeśli byśmy chcieli usuwać te śmieci, bardzo duŜo 
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nakładów finansowych. Na pewno będziemy usuwali równieŜ dzikie wysypiska  
i StraŜnicy Miejscy juŜ nad tym pracują. Będziemy szukali ludzi, którzy wyrzucają 
śmieci i będziemy równieŜ wyciągali surowe konsekwencje, to chciałbym dobitnie 
podkreślić, ale będziemy równieŜ prowadzili edukacje w tym kierunku.  
 
Ad. 2. JeŜeli chodzi o Polski Komitet Pomocy Społecznej, Szanowna Pani Radna, nie 
chciałbym łamać prawa, tak jak Pani zaznaczyła, kiedy musiałbym umarzać podatek 
i tym podatkiem rekompensować zapłatę do PSS-u, który jest właścicielem tego 
lokalu. Nie chciałbym, poniewaŜ poprzedni Burmistrz za takie właśnie poczynania 
został skierowany do Rzecznika Finansów Publicznych. Ja chcę działać zgodnie 
 z prawem i dlatego odstąpiłem od płacenia za ten lokal. Nie jest równieŜ prawdą, Ŝe 
jest mi to zupełnie obojętne, poniewaŜ ten problem zostanie rozwiązany inaczej. Ten 
problem będzie kontynuował nasz Ośrodek Pomocy Społecznej, jestem po 
rozmowach z panią kierownik, juŜ zostało wyznaczone pomieszczenie, gdzie będzie 
przechowywana Ŝywność i prosiłbym nie insynuować swoimi wypowiedziami 
takich, nie występujących zdarzeń.  
 
Ad. 4 JeŜeli chodzi o konkurs na dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji i dyrektora 
Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej. Jest juŜ przygotowana cała procedura konkursowa 
odnośnie przeprowadzenia konkursu na dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji 
zostanie oficjalnie ogłoszona w pierwszy dzień po święcie majowym. Jeśli chodzi 
o dyrektora Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej zastanawiam się czy ogłoszę konkurs, 
poniewaŜ zgłębiłem przepisy w tym kierunku i Burmistrz nie musi ogłaszać 
konkursu na dyrektora jednostki kultury. Dotyczy to zarówno Pyrzyckiego Domu 
Kultury jak i Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej. MoŜe ogłaszać, ale nie musi.  
 

Ad. 3. Co do odpowiedzi na Pani zapytanie, czy interpelację dotyczącą naboru na 
stanowisko do spraw współpracy z zagranicą poproszę pana Sekretarza  
o odpowiedź na to pytanie. 
 
Sekretarz Gminy - Andrzej Ogrodowicz - Wakat został określony podczas 
tworzenia procedury nowej struktury organizacyjnej i z tego teŜ powodu zostało jak 
gdyby utworzone jedno stanowisko a nie komórki promocji jak to było poprzednio. 
Co do szczegółów, tego nie chciałbym się wypowiadać, bo mamy sprawy sądowe  
w tym zakresie w związku z tym nie chciałbym podawać szczegółów. Natomiast, 
dlaczego ta osoba nie została zatrudniona, poniewaŜ wystąpiły takie okoliczności 
akurat związane z tą osobą, ale mogę powiedzieć, Ŝe od 4 maja będzie zatrudniona.  
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii - Małgorzata Piotrowska - 
Chciałabym zapytać pana Burmistrza w związku z tym, Ŝe poczuł się Pan uraŜony 
moim pytaniem pierwszym. Czy mogłabym opublikować tą Pana wypowiedź  
i wtedy wszyscy zdecydują czy było to wyrwane z kontekstu czy nie, poniewaŜ 
z zebrania mam akurat nagranie, o którym pan Burmistrz wiedział, więc jeŜeli jest 
taka potrzeba, Ŝeby Pan się jak gdyby oczyścił z mojego wyciętego z kontekstu 
obraźliwego ataku to nie ma problemu, dopuszczę do opublikowania całego naszego 
spotkania.  
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Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Znowu dziwi mnie Pani wypowiedź.  
W Ŝaden sposób nie poczułem się uraŜony Pani wypowiedzią ja po prostu przyjmuję 
to, co Pani chciała powiedzieć z pełną powagą i odpowiedziałem Pani to, co 
uwaŜałem za stosowne i to, co miało miejsce.  
 
Radna - Joanna Kołatkiewicz - Mam prośbę dotyczącą dzikiego wysypiska śmieci, 
jest to prośba mieszkańców Obojna, poniewaŜ myślę, Ŝe juŜ temat jest znany, tylko 
chciałam powiedzieć, tam jak się wjeŜdŜa do Obnojna po prawej stronie utworzyło 
się dzikie wysypisko śmieci i w miarę moŜliwości prosiłabym o zajęcie się tym 
tematem.  
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Dziękuję Pani radnej za zwrócenie uwagi, 
ale akurat nie wiem czy Pani wcześniej teŜ zgłaszała, ale StraŜnicy byli dzisiaj juŜ 
tam obecni, teŜ to sprawdzali i mam informację, Ŝe juŜ zostały osoby znalezione, 
których rzeczy się tam znajdowały i tak jak powiedziałem wcześniej będą 
wyciągnięte konsekwencję do tych osób a wysypisko usuniemy.  
 
Wiceprzewodniczący RM - Ryszard Grzesiak - Mam kilka pytań: 

1) Pierwsza sprawa to sprawa parteru ratusza, wiem, Ŝe prowadzone są 
pewne rozmowy była pewna informacja na ostatniej sesji, czy coś w tym 
kierunku idzie do przodu i jak to wygląda? 

2) Mija 5 miesięcy od objęcia przez Pana zaszczytnej funkcji Burmistrza 
Pyrzyc i myślę, Ŝe nie tylko ja, ale i pozostali radni chcieliby wiedzieć, jakie 
ma Pan główne kierunku działania i strategię na tą kadencję i w jaki 
sposób chciałby pan realizować, Ŝeby to nie było działanie z miesiąca na 
miesiąc, tylko Ŝebyśmy wiedzieli, jaki jest kierunek działania. Myślę 
równieŜ o sprawach inwestycji typu tęŜnia, pływalnia i inne.  

3) Sprawa targowiska, podjęta została uchwała, jak wygląda realizacja czy  
w tym kierunku jest ta uchwała Rady realizowana, jeŜeli nie, to dlaczego, 
czy ewentualnie została uchylona przez organ nadzoru? W tym momencie 
chciałbym spytać radnego Jerzego Wrońskiego, który w telewizji 
publicznej wypowiedział się, Ŝe podpisał się pod pewnym dokumentem, 
poniewaŜ został wprowadzony przez doświadczonych radnych w błąd. 
JeŜeli mógłby wyjaśnić w jakim zakresie i przez kogo, bo czuję się trochę 
nieswojo, bo wydaje mi się jakbym ja zrobił coś złego.   

4) Nie wiem czy pan Burmistrz zauwaŜa, ale ja dzisiaj jeździłem 5 minut koło 
urzędu, Ŝeby znaleźć kawałek miejsca, Ŝeby zaparkować, czy w tym 
kierunku widzi Pan jakieś rozwiązanie, co do parkingu? Jest to bardzo 
powaŜny temat, poprzednikowi nie udało się w tym znaleźć rozsądnego 
rozwiązania, więc czy są jakieś szanse, czy teŜ na razie musimy się z tymi 
problemami zmierzać?  

5) Podjęta została uchwała o nadaniu nazwy dla skweru u zbiegu ulic y 
Mickiewicza naszego znanego obywatela Pyrzyc, Pana Marian Matysiaka. 
Piękna uroczystość, informację otrzymałem e-mailem 2 dni przed tą 
uroczystością, nie mogłem uczestniczyć, bo są pewne inne obowiązki, nie 
wiem czy nie byłoby lepiej, gdyby właśnie takie uroczystości nie robić tak, 
chyba Ŝe był jakiś temat, który nas tak zmuszał do tego szybkiego 
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działania, jeŜeli było, to oczywiście wycofuję się z tego, ale jeŜeli nie to czy 
nie moŜna było tego zrobić przy okazji sesji, bo moim zdaniem jest to 
powiedziałbym uroczystość historyczna dla naszej miejscowości dlaczego 
to tak właśnie mają wyglądać te waŜne uroczystości?  

 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Pierwsze pytanie, które Pan zadał dotyczyło 
naszej pracy czy dalszej koncepcji odzyskania dołu ratusza. Wyniknęło pewne 
nieporozumienie między nami a panem Mrozowskim, poniewaŜ to spotkanie miało 
odbyć się wczoraj o godzinie 14 - tej, czekaliśmy, byliśmy przygotowani z pewną 
koncepcją, z pewnymi propozycjami w stosunku do pana Mrozowskiego, natomiast 
Sekretarz zadzwonił do niego i pan Mrozowski przeprosił, poniewaŜ myślał, Ŝe jest 
to za tydzień. TakŜe nic Panu tutaj w tej kwestii dalej nie powiem, chociaŜ był Pan 
obecny teŜ i zapraszaliśmy innych radnych, Ŝebyście Państwo uczestniczyli w 
dyskusjach, czy w wypracowaniu takiej koncepcji odzyskania ratusza i myślę, Ŝe 
akurat Pan ma duŜą wiedzę na ten temat i tutaj nic innego w między czasie od naszej 
ostatniej rozmowy się nie wydarzyło, to spotkanie jest umówione na środę na 
godzinę 10 - tą i wówczas ten temat poruszymy. Powiem tylko tyle, Ŝe działania 
postępują, mamy wycenę działek, którymi jest zainteresowany pan Mrozowski, 
mamy wypracowaną swoją koncepcję, ewentualnie drobne modyfikacje tej koncepcji, 
którą przedstawimy panu Mrozowskiemu i myślę, Ŝe na tym spotkani zapadnie 
ostateczna decyzja.     

Ad. 2. JeŜeli chodzi o kierunki mojego działania, tak, rozmawialiśmy teŜ na 
komisji i nawet prosiłem, Ŝebyśmy te ewentualne kierunki Rady Miejskiej 
i Burmistrza na tę kadencję przyjęli jednocześnie, uznaliście jednak Państwo, Ŝe 
jako organ uchwałodawczy podejmiecie taką uchwałę, co do uchwalenia 
kierunków swojego działania na tej sesji w dniu dzisiejszym, natomiast 
umówiliśmy się, Ŝe ja swoje kierunki przedstawię na następnej sesji, czyli 
majowej i takie kierunki działania Państwo otrzymacie. PoniewaŜ uwaŜam, Ŝe na 
pewno będą one zbieŜne z kierunkami działania organu uchwałodawczego, 
myślę, Ŝe jest to prawidłowa kolejność, Ŝe najpierw rada później organ 
wykonawczy.  
Ad. 3. JeŜeli chodzi o targowiska to za chwilę pan Sekretarz odpowie na ten 
temat.  
Ad. 4. Parkingi koło Urzędu Miejskiego, jest to ogromy problem w tej chwili i ja 
kiedyś jeździłem 7 minut, trochę dłuŜej od pana Przewodniczącego, Ŝeby znaleźć 
miejsce do zaparkowania. Jest jedna mała propozycja ze strony prywatnego 
inwestora, co do zwiększenia ilości miejsc na terenie naszego miasta i to 
w pobliŜu ratusza, ale przyjąłem zasadę, Ŝe najpierw jak zrealizuję to później 
poinformuję.  
Ad.5. Nadanie imienia parkowi zasłuŜonego mieszkańca naszej Gminy odpowie 
na to Pan Zastępca. 
 

Sekretarz Gminy - Andrzej Ogrodowicz - Rozumiem panie Przewodniczący, Ŝe to 
chodziło o uchwałę o wysokości opłaty targowej a nie o targowisko? 
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Wiceprzewodniczący RM - Ryszard Grzesiak - Pytałem kompleksowo, o jedno  
i o drugie. Pierwsze to jest jak wygląda sprawa uchwały, drugie czy jest juŜ 
koncepcja co do targowiska? 

  
Sekretarz Gminy - Andrzej Ogrodowicz - Co do procedury dotyczącej podjętej 
uchwały, to powiem tak, Ŝe pan Wojewoda otrzymał tą uchwałę 13 kwietnia  
w związku z tym ma termin 30 dni do podjęcia ostatecznej decyzji w przypadku jej 
pozytywnej oceny musimy czekać na publikację w Dzienniku Urzędowym i od 
publikacji mamy 14 dni na wprowadzenie w Ŝycie. Natomiast, co do koncepcji 
oddaję głos panu Burmistrzowi. 

  
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Jest taka koncepcja przeniesienia kupców 
z naszych ulic, naszych zaułków w jedno miejsce, jest to deptak między ulicą Jana 
Pawła II, a ulica Stargardzką.  

 
Zastępca Burmistrza - Jerzy Albrewczyński - Odnośnie uroczystości odsłonięcia 
tablic w parku Mariana Matysiaka była to uroczystość odsłonięcia tablic 
informacyjnych w uzgodnieniu i moŜna powiedzieć na wniosek dyrekcji Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego zostały zaproszone dzieci z tej placówki, a takŜe rodzina 
Pana Mariana Matysiaka i dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 2, której to pan Marian 
Matysiak był wieloletnim dyrektorem, prócz tego powiadomiliśmy państwa radnych 
oraz niektórych przedstawicieli rady między innymi pana Andrzeja Gumowskiego, 
który wtedy był Przewodniczącym Rady Miejskiej. Było to być moŜe zbyt późno, za 
co przepraszam, natomiast niektórzy radni pojawili się, był Pan Przewodniczący, 
byli goście ze Starostwa, myślę, Ŝe uroczystość sprzyjała temu, aby przypomnieć 
sylwetkę tego wielkiego Pyrzyczanina.  

 
Radny - Jerzy Wroński - Kolego Ryszardzie Ŝyjemy w wolnym demokratycznym 
kraju, co się zwie Polska i kaŜdy moŜe mówić to, co chce i robić, aby tylko zgadzało 
się to z literą prawa. Natomiast, kogo nazwałem radnymi doświadczonymi, to 
myślę, Ŝe Pan sam powinien sobie odpowiedź znaleźć a jeŜeli swoją wypowiedzią 
kogoś uraziłem to w takim razie bardzo przepraszam. 

 
Radny - Damian BłaŜejewski - Otrzymałem odpowiedź na moją interpelację  
z poprzedniej sesji, to zapytanie dotyczyło nabywców działki od Starostwa 
Powiatowego państwa Kozdroń, konkretnie równieŜ decyzji wydanej przez 
burmistrza Pyrzyc o warunkach zabudowy. Otrzymana odpowiedź jest trochę 
wymijająca, bo powołujecie się Państwo na rozporządzenie Ministra Infrastruktury 
mówiące o warunkach dotyczących drogi, jakie ta powinna spełniać warunki. 
Wskazujecie drogę i moŜliwość dojazdu dla Państwa Kozdroń z ulicy Warszawskiej 
i powiem szczerze, Ŝe pierwszy odcinek tej drogi równieŜ nie spełnia tych 
warunków, na które się Państwo powołujecie, mi chodziło o konkretną odpowiedź, 
czy utrzymacie w mocy wydaną i obowiązującą decyzję, czy ją wygasicie i jak będzie 
tego powód, i jakie będą dalsze kroki odnośnie tej dogi gminnej, która jest zajęta 
przez mieszkańców Pyrzyc moŜna powiedzieć nielegalnie, powiększyli sobie działki, 
uŜytkują mienie gminne i nie ponoszą z tego tytułu Ŝadnych opłat. 
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2. Drugie pytanie będzie dotyczyło opłaty targowej, a konkretnie czy nie 
pobieranie jej w okresie od uprawomocnienie się uchwały o podwyŜce nie było 
łamaniem ze strony organu wykonawczego ustawy o finansach publicznych. Pan 
jednoosobowo podjął taką decyzję, Ŝe nie pobieracie opłat w tej chwili są opłaty 
pobierane w wysokości takiej, jak uchwaliliśmy w tej uchwale, czyli 45 zł, część 
ludzi nie płaci, pani Skarbnik wysyła w tej chwili wezwania komornicze do 
uregulowania zaległości. Chciałbym poznać taką odpowiedzieć czy to było 
łamanie, czy nie a jeŜeli nie pobieraliśmy przez ten okres to dlaczego, a dlaczego 
teraz nagle zaczęliśmy pobierać i trochę rzucać kłody pod nogi tym handlującym 
na ulicach miasta, nie wskazując im konkretnego miejsca na swoją działalność. 
3. Trzecie pytanie jest takie bardziej kosmetyczne, chodzi mi o usuniętą lampę  
w paku Jana Pawła II, jest tam zdemontowana lampa, wystają kable, mamy 
piękną pogodę masa ludzi się tam przemieszcza, bawią się dzieci, chciałbym 
uprzedzić, Ŝeby nie doszło do tragedii, albo postawić tą lampę z powrotem, albo 
zabezpieczyć te kable. 
 

Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Pierwsze pytanie dotyczyło działki państwa 
Kozdroń i Kostkiewicz, jest to problem dosyć złoŜony, o którym równieŜ wspominał 
Pan Przewodniczący bodajŜe na ostatniej sesji Rady Miejskiej. Powiem Panu w ten 
sposób jesteśmy juŜ na ostatnim etapie rozstrzygania tego problemu i jest 
wypracowana decyzja, którą najprawdopodobniej podpiszę, poniewaŜ jest ona juŜ 
praktycznie sformalizowana i w momencie, kiedy zostanie ona przeze mnie 
podpisana poinformuję pana o tej decyzji.  

Ad. 2 JeŜeli chodzi o opłatę targową, osobami upowaŜnionymi do pobierania 
opłaty targowej są straŜnicy StaŜy Międzygminnej z imienia i nazwiska i to oni 
wykonują te czynności. ZauwaŜyłem w niektórych okresach czasu, Ŝe właśnie te 
opłaty, tak jak Pan radny słusznie zauwaŜył, nie były pobierane. Poprosiłem  
o wytłumaczenie tego stanu rzeczy i takowe wyjaśnienie od pełniącego 
obowiązki Komendanta uzyskam, poniewaŜ teŜ nie jestem zadowolony, Ŝe 
w jedne dni są pobierane opłaty a w drugie dni te opłaty nie są pobierane. W tej 
chwili jest róŜne tłumaczenie, Ŝe niektórzy uciekają, kiedy zobaczą straŜników, Ŝe 
niektórzy szybciej zwijają swoje stragany i szybciej kończą tą swoją pracę.  
Ad. 3 RównieŜ dziękuję za wskazanie tego niebezpiecznego miejsca w parku Jana 
Pawła II, obiecuję, Ŝe jutro zajmą się tym osoby, które są za to odpowiedzialne.  
 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Mam tylko jeszcze jedną interpelację 
mieszkańców. Mamy piękną wiosnę i chodzi o obiekt znajdujący się w centrum 
miasta, chodzi o fontannę. Co się dzieje, Ŝe nie funkcjonuje i jakie są szanse, Ŝeby 
mieszkańcy mogli cieszyć się z przebywania w okręgu naszej fontanny działającej, 
moŜe nie najlepiej, bo ostatnio były z tym problemy, ale jednak działającej. 

 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Jest to problem, który dotyczy nas 
wszystkich, wszyscy mieszkańcy naszej gminy i nie tylko, takŜe osoby 
przejeŜdŜające przez teren naszej gminy, chciałyby widzieć piękne strumienie wody 
tryskające z naszej fontanny. W tej chwili grupa naszych pracowników Urzędu 
Miasta sprawdza czy te wszystkie urządzenia są w stanie nadającej się do 
eksploatacji i myślę, Ŝe w niedługim czasie, nie potrafię teŜ powiedzieć, w jakim ona 
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stanie technicznym się znajduje, ale teŜ chciałbym Ŝeby jak najszybciej ta fontanna 
zaczęła funkcjonować i na pewno uczynimy wszystko, Ŝeby funkcjonowała. 
Przyznaję się, Ŝe troszkę za późno podjęto pewne działania, które spowodują 
uruchomienie tej fontanny, bo jest śliczna pogoda i juŜ przydałoby się, Ŝeby ona 
funkcjonowała. 

 
Z - ca Burmistrza - Jerzy Albrewczyński - MoŜe sprecyzuje, projekt opinii miał być 
do końca kwietnia, natomiast czekamy na opinię do 12 maja – dotyczy programu 
oświaty. 
 
Do punktu 32 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Poinformował, Ŝe odpowiedzi Burmistrza 
odbyły się razem z interpelacjami i zapytaniami Radnych i myślę, Ŝe na następnych 
sesjach tak samo te dwa punkty będą wspólnie. 
 
Do punktu 33 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak- 
� Poinformował, Ŝe zbliŜa się święto 3 Maja i potrzebny jest poczet sztandarowy 

(telefonogram stanowi załącznik Nr 94 do protokołu). 
Skład Pocztu na dzień 3 Maja: 
- Radny Mirosław Budynek; 
- Radna Zofia Gumowska; 
- Radny Dariusz Jagiełło. 
� Poinformował, Ŝe wpłynęło pismo  sołtysa sołectwa StróŜewo pana Kazimierza 

Lipińskiego dotyczące dołączania do zawiadomień o sesji projektów 
podejmowanych uchwał oraz moŜliwości aktywnego udziału sołtysów punkcie 
„Interpelacje i zapytania Radnych na piśmie oraz oświadczenia Radnych”.  
(Pismo stanowi załącznik Nr 95 do protokołu). 

 JeŜeli sprawa dotyczy sołectwa materiały zawsze przekazywane są sołtysom, 
trudno jest, abyśmy wszystkie materiały przekazywali Państwu Sołtysom, poniewaŜ 
jest tego dosyć duŜo, dosyć duŜy koszt juŜ jest wynikający z przygotowania 
wszystkich materiałów dla radnych. Na tą sugestię odpowiem tak, jeŜeli Państwo 
Sołtysi będą chcieli jakiś projekt uchwały zostanie on z pewnością wydrukowany, 
natomiast, jeŜeli Państwo mają moŜliwość, aby przekazać do Biura Rady adresy 
poczty elektronicznej to w całości będzie to przekazywane na te adresy, nie ma tu 
Ŝadnego problemu. Natomiast do drugiej części pisma, jestem przeciwnikiem 
umieszczania w punkcie „interpelacje i zapytana Radnych na piśmie oraz 
oświadczenia Radnych” równieŜ zapytania sołtysów, dlatego Ŝe jest to sesja Rady 
Miejskiej, radnych jest 15, zostali oni wybrani przez mieszkańców, kaŜdy moŜe 
wystartować, moŜe zostać wybrany radnym i pytać na sesji Rady Miejskiej 
natomiast nie jest to zebranie stowarzyszenia sołtysów, bądź jakiegoś 
sformalizowanego ciała sołtysów, więc ja osobiście nie widzę takiej moŜliwości, bo 
gdybyśmy szli tym tokiem rozumowania moglibyśmy równieŜ wprowadzić 
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zapytana dla mediów, co mogłoby przerodzić się w konferencję prasową, czy 
zapytania dla Prezesów spółek, czy zapytania dyrektorów szkół. Zawsze udzielę 
głosu kaŜdemu chętnemu sołtysowi w kaŜdym punkcie obrad, w wolnych 
wnioskach takŜe, jeŜeli będzie taka sugestia. Wielokrotnie, kiedy tematy dotyczą 
spraw związanych z funkcjonowaniem wsi, tematów rolnych dopytuję Państwa 
Sołtysów o to, czy chcieliby zabrać głos, czy chcieliby coś od siebie dodać, nie widzę 
Ŝadnego problemu, natomiast w interpelacjach i zapytaniach nie widzę takiej 
moŜliwości, myślę, Ŝe nie uraziłem Państwa Sołtysów, ale jesteśmy na obradach sesji 
Rady Miejskiej.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Wiem, Ŝe w Powiecie jest 
wprowadzony taki punkt dotyczy wójtów i burmistrzów i nie ma zainteresowania, 
kilka sesji i praktycznie na jednej tylko ktoś zabrał głos, tak samo popieram pana 
Przewodniczącego, Ŝe w waŜnych sprawach dotyczących sołectwa to nikt łaski nie 
robi i nie będzie Ŝadnego sprzeciwu, więc myślę, Ŝe jest to dobre rozwiązanie i ja 
osobiście będę za tym. Jestem przekonany nawet, Ŝe jeŜeli byłby dany taki punkt to 
myślę, Ŝe sołtysi niech wypowiadają się w sprawach ich dotyczących i w tych 
sprawach sądzę, Ŝe nie powinno być problemu.  
 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak TAŚMA 90 minut 
� Poinformował o piśmie Marty i Wojciecha Kaniewskich zamieszkałych przy ul. I. 

Krasickiego 15 w Pyrzycach (pismo stanowi załącznik Nr 96 do protokołu) 
dotyczące wsparcia starań o oświetlenie i utwardzenie ulicy Marii Konopnickiej, 
prowadzącej do budynków mieszkalnych przy ulicach Juliana Tuwima  
i Ignacego Krasickiego. Panie burmistrz w związku z tym wystąpieniem naszych 
mieszkańców zwracam uwagę na ten problem, zresztą na dyŜurze 
Przewodniczącego Rady Miejskiej równieŜ był u mnie pan Marek Pietraszak, 
rozmawialiśmy na ten temat równieŜ z panią Marciniak i myślę, Ŝe to nie jest 
jedyny taki problem. Takich problemów będzie się pojawiało coraz więcej, 
poniewaŜ da się zauwaŜyć rozwój budownictwa mieszkaniowego na obrzeŜach 
Pyrzyc, między innymi w związku z załatwieniem sprawy związanej  
z moŜliwością budowania na terenach rolnych w związku ze zmianą ustawy  
o ochronie gruntów rolnych. Apelujemy do pana panie Burmistrzu, aby ten 
problem rozwiązać. MoŜliwości są róŜne, moŜna doraźnie rozwiązać ten problem 
poprzez nawiezienie jakiegoś materiału, który do tego się nadaje a w przyszłości 
myśleć o kompleksowym załatwieniu sprawy, chodzi o drogę, równieŜ  
o oświetlenie. Myślę, Ŝe radni ten problem zauwaŜają i jeŜeli będzie wniosek od 
Pana Burmistrza i będą moŜliwości na pewnie będzie poparcie.  

� Kolejną jest sprawą jest pismo, jakie otrzymaliśmy od Zarządu Województwa 
Zachodniopomorskiego dotyczące drogi nr 3, przejęcia przez Zarząd 
Województwa tej drogi, ale na ten temat będziemy rozmawiali w przyszłość, pan 
burmistrz sugerował, Ŝeby na razie nie zajmować się tym zagadnieniem, zostanie 
wypracowane stanowisku wójtów, burmistrzów, którzy muszą w jakiś sposób 
zarządzać tą drogą nr 3 i wtedy będziemy mieli moŜliwość podjęcia uchwały, 
aŜeby w jakiś sposób ten temat załatwić.  
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Mieszkaniec Pyrzyc - Mariusz Kozdroń - Chciałem dołączyć się do zapytania, które 
zadawał wcześniej pan radny Damian BłaŜejewski. Ubiegłego roku dokładnie 2 
listopada otrzymałem decyzję o warunkach zabudowy, która wcześniej była 
analizowana przez wydział urbanistyki na wytyczony dojazd drogą nr 566 i drogą nr 
524. Droga nr 524, tak jak pan BłaŜejewski wcześniej wspomniał, jest wąską droga, 
jest to wjazd z ulicy Warszawskiej, który zaraz idzie do weterynarza od tego bloku, 
budynku mieszkalnego, tak naprawdę jest to ślepa droga, poniewaŜ wjazd i wyjazd 
do tych wszystkich mieszkańców, tych garaŜy mieszczących się poniŜej moŜe się 
odbywać tylko i wyłącznie tą drogą. Ta droga nawet nie ma 4 metrów szerokości, 
spór dotyczy tak naprawdę drogi nr 566, otóŜ do chwili obecnej ta droga jest 
bezprawnie zagarnięta przez sąsiadujących ze mną właścicieli, którzy nie mają 
Ŝadnego dokumentu na uŜytkowanie tej drogi, co więcej na samym początku, gdy 
zgłosiliśmy się o wydanie tej drogi, poniewaŜ chcieliśmy rozpocząć prace 
remontowo- budowlane, pani Kostkiewicz, bo tak naprawdę, tak jak wspominał pan 
burmistrz, w tej sprawie poszkodowana jest równieŜ pani Kostkiewicz, która 
podzieliła sobie te nieruchomości na 3 działki, z czego dojazd do jednej  z nich byłby 
tylko i wyłącznie z drogi nr  566. Przyznam szczerze na samym początku byłem 
pełen podziwu dla pana burmistrza, poniewaŜ postąpił zgodnie z prawem, ten 
jedyny raz (moŜe nieświadomie), ale wystosował pismo do tych wszystkich 
nieuczciwych właścicieli o usunięcie się w terminie 14 dni z tego pasa drogowego, 
który bezprawnie zajmują, argumentując koniecznością przywrócenia tej drogi, 
łącznie z nasadzeniami, przywróceniem granic. Tak szybko jak to pismo zostało 
wysłane, tak szybko przestało ono obowiązywać, bo okazało się, Ŝe jeden z tych 
właścicieli jest dobrym kolegą burmistrza i od tamtej pory zaczęła się cała nasza 
gehenna. W związku z tą sprawą nie moŜemy się doprosić wydania tej drogi, 
nagminnie chodziliśmy, wysyłaliśmy pisma, bez względu na spotkanie u burmistrza 
o wydanie tej dogi, pani Kostkiewicz ponad 4 miesiące czekała na wydanie decyzji o 
warunkach zabudowy, gdzie analiza co do tej drogi z wydziału urbanistyki była jak 
najbardziej pozytywna, czyli mogłaby równieŜ korzystać z tej drogi, chociaŜ pani 
Kostkiewicz ma na samym wjeździe tej drogi swój wjazd, a ja jestem dalej. Z tego, co 
się dowiedzieliśmy kilka lat temu Ci państwo, którzy zajmują bezprawnie tą drogę 
próbowali juŜ raz wykupić tą drogę od gminy, gdzie właścicielami tej 
nieruchomości, którą posiadam ja było Starostwo Powiatowe a dzierŜawiła ją 
inspekcje weterynaryjna, która nie potrzebowała tej drogi to pomimo tego faktu 
gmina nie wyraziła zgody na sprzedaŜ tej drogi. Teraz są dodatkowi właściciele, 
będą dodatkowe samochody, poniewaŜ jak argumentowałem panu burmistrzowi, Ŝe 
posiadam własną firmę transportową, mam 2 auta dostawcze, ten drugi wjazd jest 
mi koniecznie potrzebny do swobodnego poruszania się, poniewaŜ tak jak wcześniej 
wspominałem droga nr 524 jest to wąska droga, nie ma nawet 4 metrów szerokości, 
w godzinach popołudniowych, kiedy wszyscy wracają z pracy parkują samochody, 
gdzie tylko moŜna, kaŜdy szuka wolnego miejsca, jest to oczywiście zrozumiałe. 
Mam wraŜenie, Ŝe jest to zwykłe mataczenie w całej tej sprawie, poniewaŜ podczas 
ostatniej wizyty (aczkolwiek powiedziałem, Ŝe juŜ więcej do burmistrza nie będę 
chodził) u zastępcy burmistrza poprosiłem go by postąpił zgodnie z czystym 
sumieniem i zgodnie z prawem, i wydał mi w końcu zgodnie z decyzją o warunkach 
zabudowy tą drogę i powiedział, Ŝe nie moŜe tego zrobić, bo narazi się 
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burmistrzowi. Sam widziałem kartkę, na której było wyraźnie napisane, Ŝe mają 
wydać decyzje o warunkach zabudowy dla pani Kostkiewicz negatywną, czyli 
z pominięciem tej drogi i taką teŜ dostała, po ponad 4 miesiącach, aczkolwiek mówię 
ona ma decyzję negatywną, a ja jak najbardziej mogę z niej korzystać. Pytam, o co tu 
w końcu chodzi? Po raz ostatni panie burmistrzu powtarzam, Ŝądam wydania drogi 
nr 566 zgodnie z prawem i zgodnie z decyzją o warunkach zabudowy. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ta wypowiedz była dosyć ostra. Pyrzyce 
są dosyć małym miastem i moŜe się tak zdarzyć, Ŝe ktoś z osób, która pełni funkcje 
publiczną ma gdzieś tam kolegę, więc nie trzeba chyba od razy wiązać tego z jakimś 
stronniczym działaniem. Pan Kozdroń był u mnie równieŜ na dyŜurze, rozmawiałem 
z panem burmistrzem na ten temat, poruszałem ten temat równieŜ na sesji 
i rozmailiśmy nie tylko na sesji. Sprawa gospodarowania nieruchomościami jest 
trudna i myślę, Ŝe decyzja zostanie podjęta po rozpatrzeniu wszystkich moŜliwości, 
jakie są i szczególnie waŜne jest to, Ŝe Pan prowadzi działalność gospodarczą 
polegającą na wykonywaniu usług transportowych i kupując tą działkę przekonany 
był, Ŝe będzie miał dojazd z dwóch stron i być moŜe nie podjadłby takiej decyzji o 
kupne tej działki, być moŜe kupiłby sobie gdzie indziej, gdyby wiedział, Ŝe ta droga 
będzie tylko z jednej strony prowadziła do jego nieruchomości. Druga sprawa jest 
bardzo niepokojąca, jeŜeli chodzi o inne rozwianie, niŜ jest tutaj po głosie pana 
Kozdronia, sprawa dotycząca jednej z 3 nowo powstałych działek pani Kostkiewicz, 
być moŜe pozbawiona ona zostanie drogi dojazdowej w związku z kasacją spornej 
drogi, która w tej chwili istnieje. TakŜe panie Burmistrzu trudne zadanie jest przed 
panem, ale trzeba tą decyzję podjąć. Taka jest sytuacja, Ŝe nieruchomościami 
gospodaruje Burmistrz Pyrzyc, wykonuje te sprawy związane z gospodarką 
nieruchomościami jest to wyłączna kompetencja Burmistrza i tu pan Burmistrz 
podejmie decyzję, z której ktoś na pewno będzie niezadowolony. Tak wgląda 
sytuacje, Ŝe są pewne zagroŜenia i apelujemy do pana Burmistrza, Ŝeby je rozpatrzyć.  
 
Mieszkaniec Pyrzyc - Mariusz Kozdroń - Kilka dni temu właśnie w tej sprawie 
interweniowała StaŜ Miejska, co więcej jeden z tych właściciel usunął się na 
wymaganą odległość 4 metrów, aczkolwiek ten pan, o którym tutaj wcześniej 
wspomniałem stanowczo się upiera, Ŝe on tę drogę będzie miał i koniec, pani 
Kostkiewicz zdjęła tą siatkę, ale oni na chwilę obecną dalej uŜytkują bezprawnie tą 
drogę.  
 
Zastępca Burmistrza - Jerzy Albrewczyński - Pan Kozdroń był u mnie, 
rozmawialiśmy na ten temat, natomiast takie słowa, Ŝe naraŜę się burmistrzowi nie 
padły, powiedziałem, Ŝe jestem poza sprawą, Ŝe tą sprawą zajmuje się pan burmistrz 
i oczywiście w związku z tym, Ŝe pan burmistrz był nieobecny pojechaliśmy tam m. 
in. z kierownikiem wydziału, oceniliśmy sprawę i po powrocie pana burmistrza 
dyskutowaliśmy na ten temat.  
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Rozumiem, Ŝe czekamy na decyzję 
i rozwiązanie będzie salomonowe? 
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Do punktu 34 porządku 
 Zamknięcie obrad VII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Zamknął obrady VII sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zapraszając wszystkich na następne obrady, które zgodne z planem 
pracy odbędą się w dniu 26 maja 2011 r.  
 
Protokołowały: 
Anna Piotrowska 
Justyna Dobrogowska 
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